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„Ako pride kdaj do političnega 
združenja jugoslovanskih narodov 
— in ne samo moja vroča želja 
je, temveč tudi moje trdno 
prepričanje, da do tega združenja 
res pride — tedaj se to ne more 
izvršiti drugače, kakor da se 
združijo enakopravni in 
enakovredni narodi. Že sama ta 

enostavna misel nam kaže polje, 
kjer moramo orati in sejati ne le 
zase, temveč za vse 
jugoslovanstvo. To je naše lepo 
domače slovensko polje." 
Tako je zapisal Ivan Cankar in 
skozi Jermanova usta pribil: 
„Narod si bo pisal sodbo sam!" 
Da bi si jo res začel, to je naša 

tokratna novoletna želja. Želja za 
leto 1989, ki naj bo srečno, 
zadovoljno, uspešno in naše, kar 
želijo vsem občanom 
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Svetovna firma 

IZ nove kolekcije IUV: pogled je uperjen v tla zgolj po naključju 

Kako gospodarimo 
V prvih devetih mesecih le

tošnjega leta so v večini gospo
darskih delovnih organizacij v 
občini dosegli razmeroma solid
ne poslovne rezultate. Čeprav 
podatki zaradi sprememb obra
čunske zakonodaje niso pov
sem primerljivi z lanskimi pa je 
jasno, da so do konca septem
bra v večini tovarn poslovali bo
lje kot v preteklih letih. V tem ča
su so ustvarili dobrih 231 mili
jard dinarjev celotnega prihod
ka (za 28 odstotkov več kot v 
tem času lani), porabili so 164,5 
milijarde dinarjev (+ 210 odstot
kov) in tako dosegli 66,5 milijar
de dohodka ( + 200 odstotkov). 
Gledano v odstotkih se je naj
bolj povečal delež najžlahtnej-
šega denarja, in sicer je čisti do
hodek znašal skoraj 50 milijard 
dinarjev ( + 215 odstotkov), aku
mulacija v znesku nekaj čez 11 
milijard dinarjev pa je bila kar za 
rekordnih 305 odstotkov večja 
kot v lanskih prvih devetih me
secih. 

Iz podatkov, ki so jih pripravili 
na občinskem komiteju za druž
benoekonomski razvoj in druž
beno planiranje, lahko sklepa
mo, da je vse gospodarstvo ob
čine doseglo solidno rast aku
mulacije. Posamezne delovne 
organizacije so bile iz več vzro
kov različno poslovno uspešne, 
kar se je odrazilo tudi v vsoti, ki 
jim je ostala za akumulacijo. 
Med najbolj uspešnimi so bili v 
Industriji usnja — tozd Usnjar-
na, Iskri-Antene, Liku, Avtomon-
taži — tozd Kovinarska, Kmetij
ski zadrugi, PTT Vrhnika in Obrt
ni zadrugi Stenplast. V drugih 
delovnih organizacijah v občini 
je rast akumulacije zaostajala 
za rastjo inflacije, v treh kolekti
vih (G G TOK Gozdarstvo, Obrtni 
center in Komunalno podjetje), 
pa je bila celo nominalno manj
ša kot lani. Gledano v celoti je 
bila letos reprodukcijska spo

sobnost večine delovnih organi
zacij in donosnost uporabljenih 
sredstev boljša kot v minulih 
dveh letih. 

Podobno kot v večini sloven
skih občin so letos v večini to
varn v vrhniški občini zmanjšali 
obseg proizvodnje. Do konca 
septembra je vse gospodarstvo 
izdelalo za dobre štiri odstotke 
manj kot v enakem času lani. 
Več kot v lanskih prvih devetih 
mesecih so letos naredili le v 
borovniškem Ellesu in v Liku. 
Letos pa so v večini podjetij 
zmanjšali tudi zaloge, ki so bile 
do konca septembra za skoraj 
20 odstotkov manjše kot v istih 
časovnih okvirih lani. Če pove
žemo podatke o ustvarjeni aku
mulaciji, proizvodnji in zalogah 
pa lahko med drugim tudi ugo
tovimo, da so letos tovarne v 
vrhniški občini (vsaj večina od 
njih) svoje izdelke prodajale ra
zmeroma hitreje in uspešneje 
kot v prejšnjih dveh letih. Po
membno je tudi, da po letošnjih 
devetih mesecih nobena od de
lovnih organizacij ni poslovala z 
izgubo. Tudi prejšnji kronični 
izgubar, tozd Opekama, je letos 
preoblikovan v delovno enoto v 
Industriji usnja. 

Gospodarstvo v vrhniški obči
ni že vrsto let dosega razmero
ma solidne rezultate v zunanje
trgovinskem prometu. Tako so 
letos delovne organizacije pove
čale izvoz blaga na konvertibil
no tržišče za 22 odstotkov, tja 
pa so prodale za okoli 39 milijo
nov dolarjev. Vrednost uvoza iz 
tega področja pa je v letošnjih 
prvih devetih mesecih znašala 
nekaj več kot 18 milijonov ame
riških dolarjev. Tudi letos so naj
več izvozili v IUV — tozd Usnjar-
na Vrhnika. 

Na tuje so prodali za dobrih 
29 milijonov ameriških dolarjev, 
kar je realno za 16.3 odstotka 

več kot v enakem obdobju lani. 
Kot ugotavljajo v IUV v svojem 
poslovnem poročilu, so to dose
gli tudi zaradi konjukturnih ra
zmer na trgu oblačilnega svinj
skega usnja in zato, ker so 
izpolnjevali naročila in imeli 
kratke dobavne roke. V IUV so 
tudi izboljšali strukturo proi
zvodnje, v zadnjih mesecih pa 
so s tehnološkimi sprememba
mi povečali produktivnost. 

Poslovna poročila so po de
vetih mesecih pripravile tudi 
druge delovne organizacije v ob
čini. Tako, denimo, v Iskri-
Antene ugotavljajo, da so prese
gli načrt proizvodnje in izvoza, 
ustvarili pa so tudi večji celotni 
prihodek od načrtovanega. 
Kljub temu pa z rezultati poslo
vanja še niso v celoti zadovoljni. 
Predvsem bodo morali zmanjša
ti proizvodne stroške in zaloge 
in povečati produktivnost. V Av-
tomontažinem tozdu Kovinar
ska v prvih devetih mesecih ni
so imeli likvidnostnih težav, po
slovali pa so manj uspešno kot 
so načrtovali. V Liku so uspe
šno prodajali doma, na tuje trge 
pa so prodali manj kot so načr
tovali. Kljub temu je bil njihov 
konvertibilni izvoz razmeroma 
velik (nekaj čez 10 milijonov 
ameriških dolarjev). V Žitovem 
tozdu Pekama med drugim ugo
tavljajo, da so letos do konca 
septembra napekli 2.480.059 ki
logramov kruha in peciva, kar je 
3,6 odstotke manj kot v istih ča
sovnih okvirih lani. V Komunal
nem podjetju pa ocenjujejo, da 
so njihovi dosežni poslovni re
zultati podobni načrtovanim. 
Njihova neplačana realizacija 
(neplačani računi za vodo, ka
nalščino, odvoz smeti itd.) je do 
konca septembra znašala okoli 
62 milijonov dinarjev, kar je le 
2,9 odstotka celotnega prihod
ka. 

Nacionalne ekonomije, razredno in nacionalno, federacija in re
publike pa spet slovenska suverenost, slovenski kulturni prostor in 
še Alpe-Jadran, srednja Evropa, združena Evropa . . . Kako se prav
zaprav uvrstiti v vse to? In kako uvrstiti, denimo, konkretno organi
zacijo združenega dela po starem in po novem podjetje? Stopili 
smo v Industrijo usnja Vrhnika in zastavili pomenek na to nedoreče
no temo. Je to podjetje predvsem slovensko ali morda jugoslovan
sko, koliko je evropsko oziroma celo svetovno? Kaj je predvsem in 
zakaj, kaj ga ovira, da ni kaj drugega . . . Vrsta vprašanj torej in od
govore nam je pomagal iskati generalni direktor IUV Anton Debevc. 

„Hm, večino naše proizvod
nje moramo prodati na tuje . . . " 

Morate? 
„Seveda moramo. Že pred leti 

smo se odločili za povečanje 
programa predelave svinjskih 
kož. Jugoslovanski prostor je bil 
za naše načrte premajhen in 
menda bo že kar dvajset let, od
kar smo se odločno opredelili 
za izvoz. Letos bomo izvozili 70 
odstotkov „svinjskega progra
ma" in to na konvertibilno trži
šče. Z vsem konvertibilnim izvo
zom bomo zaslužili 60 milijonov 
dolarjev. Tudi naši načrti vklju
čujejo povečanje izvoza. Že pri
hodnje leto želimo izvoziti 80 od
stotkov izdelkov in doseči 80 mi
lijonov dolarjev iztržka, tega pa 
spet čez leto dni povečati na 
100 milijonov dolarjev." 

Želite torej povedati, da ste 
svetovno podjetje? 

„Trudimo se. Druge poti tako 
ali tako ni. Že doseženo nas v 
tem prepričanju več kot potrju
je. Ne le poslovni oziroma de
narni uspeh. V naših programih, 
reciva, kar na naših dvoriščih, 
že dolga leta velja opredelitev 
za mednarodno delitev dela, za
to je položaj v vseh pogledih 
boljši kot sicer. Problemov in 
problemčkov je v teh okoljih ve
liko manj. To se pozna celo pri 
odnosih med ljudmi. Res je bil 
prodor v tujino dolga in trda šo
la, je pa tudi veliko prinesla. 
Izvoz je brez dvoma glavni vir 
naše akumulacije." 

In vam tako dobro kaže tudi 
vnaprej? Marsikoga je namreč 
strah leta 1992, ko se kani Evro
pa drugače organizirati... 

„Tega strahu mi ne poznamo, 
ne vidimo prav nobenih ovir. Na
ši glavni partnerji so že zdaj ZR 
Nemčija, Italija, Avstrija, Franci
ja, Kanada pa Velika Britanija, 
ZDA . . . Naši dogovori in pogo
vori z njimi nam zagotavljajo kar 
ifiirno prihodnost. No, mirno — 
normalno delo in donosno po
slovanje. Torej strah, ki je pri 
mnogih res upravičen, nas ne 
mori." 

Za partnerje ste našteli naj
uspešnejše države. Ste enako
pravni z njimi? 

„V teh državah dosegamo 
enake cene kot katerikoli naš 
konkurent. Z našim „svinjskim 
programom" pa se lahko celo 
pohvalimo, da dosegamo naj
ugodnejše cene. Zasluga za to 
gre kajpak kakovosti, ki je glav
ni temelj vseh naših snovanj. 
Uvoz nam pobere nekaj več kot 
polovico iztržka in to je za jugo
slovanske razmere gotovo zelo 
ugodno." 

Kaj pa doma? 
„Doma je pač deficit surovih 

kož, predelovalne zmogljivosti 
pa so v Jugoslaviji velikanske. 
Tako moramo uvoziti kar 60 od
stotkov surovin in 90 odstotkov 
reprodukcijskih materialov. Te 
uvažamo tudi zato, ker so v tuji
ni cenejši in boljši." 

In kljub tolikšni uvozni odvi
snosti vam od izvoza ostane 
skoraj polovica? 

„Tako je. Vidite, da se da tudi 
pri nas dobro delati, veliko izvo
ziti in dobro zaslužiti." 

Še nekaj besed o domačem 
t rgu. . . 

„Ja, doma opažamo precej
šen padec prodaje. Na to seve
da precej vpliva vse bolj revna 
kupna moč." 

Počasi, počasi smo se le pri
bližali naši osnovni temi. Anton 
Debevc jo je pravzaprav zastavil 
z likvidnostnimi težavami. 

„Nelikvidnost je gotovo eden 
največjih jugoslovanskih pro
blemov. Bolj gremo proti jugu, 
težje je s plačilom. Zamuja tako 
ali tako, včasih pa sploh ne veš, 
ali ga boš dočakal. Obresti so 
tam še vedno precej neznan po
jem. 

Dandanašnji prinaša tudi no
ve, doslej neznane težave. V Beo
gradu imamo svojo trgovino in 
iz nje že prihajajo vesti o popol
nem bojkotu naših izdelkov. O 
vzrokih ne bi premlevali, vsem 
so znani. Res, pri poslovnem do
govarjanju tega še ni čutiti. Pri
de sicer do posameznega izpa
da, kakšne trapaste pripombe, 
sicer pa se še da meniti." 

Tako smo torej prišli do za
četne misli. IUV, kakorkoli že 
obrneš, je svetovno podjetje — 
živeti pa mora seveda v Jugo
slaviji in z Jugoslavijo. 

„Neke razlike med Slovenijo 
in drugimi deli države je gotovo 
moč zaznati. Za naprej bomo v 
glavnem delali s slovenskimi 
podjetji. Jasno, nekaj partnerjev 
bomo zadržali tudi v drugih re
publikah, vendar je to bolj sim
bolično." 

Zdaj je že kar uveljavljen izraz 
,jugo-faktorji". V zadnjem času 
pa vsaj v Sloveniji vendarle go
vorimo o demokratizaciji, svežih 
sapah, drugačnih razmerah za 
gospodarjenje . . . Govorimo, 
vprašanje pa je, koliko to tudi v 
resnici čutimo? 

„Če se v hiši s kakovostjo, po
slovnostjo, znanjem ne bomo 
primerjali z najrazvitejšimi v sve
tu, lahko takoj zapremo. Ne le 
da se z njimi primerjamo s ka
dri, izobraževanjem, skratka z 
vsem, v nekaterih stvareh mora
mo biti celo korak pred njimi. 
Kakovost nad vse je že tako na
še geslo." 

In to vam uspeva? Kljub jugo-
faktorjem? 

„Domaće razmere kajpak ni
so v prid našim prizadevanjem. 
Najbolj zgovoren primer za to je 
že nagrajevanje. Kadar smo s 
plačami malo skočili, so se po 
nas vselej vsuli očitki. Nikogar 
ne zanima, kako bomo obdržali 
dobre ljudi, kako vse spodbuditi 
za dobro delo, da le ne zaštrliš 
čez povprečje. Ker pa smo pri 
tem in pri vsem drugem vendar
le (v mejah možnega, seveda) 
gnali svojo politiko, smo nekako 
le kos vsem težavam." 

In odnos do partnerjev? 
„Ne bi se hvalil, res ne, to je 

vedno zoprno. A dejstva, delo je 
treba pač spoštovati in zato lah
ko mirno trdim, da smo v svetu 
ime. Res, brez vseh teh jugoslo
vanskih težav bi od tega imeli 
več kot zdaj. Laže bi poslovali, 
marsikatero ugodnost bi v tujini 
iztržili prav na račun ugleda. 
Marsikaj bi, recimo, lahko dobili 
le na besedo in da tega nismo 
krivi, ne mi ne naši partnerji. Naj 
skrajšam, sramote domovini zu
naj gotovo ne delamo." 

Marsikdo tarna, da bi lahko 
izvažal, da bi na tujih trgih lahko 
dosegel svetovne cene, da pa 
ga zunaj pobijajo zgolj s tem, 
ker je pač Jugoslovan. Ker da 
poznajo naše razmere in s tem 
izsiljujejo. Pri vas je očitno dru
gače? 

Je, ker tudi ravnamo drugače 
Rekel sem že, da je izvoz dolg« 
strašno trda šola. Izpita v njej m 
boš naredil, če ponujaš še tak< 
nizke cene. Opravil ga boš le 
kakovostjo, solidnostjo, ki grad 
zaupanje. Tujci pišejo, kličejc 
prihajajo in sprašujejo, kaj le si 
pri nas dogaja. Skrbi jih, ali je; 
nami še varno sodelovati ali si 
splača dogovarjati o skupnil 
poslih, ali, denimo, o skupni fir 
mi. In ker nam zaupajo, se < 
vsem tem lahko pogovarjamo. 

Naše geslo o kakovosti serr 
že omenil, naj primaknem š« 
drugega — kar moraš dobavit 
jutri, dobavi rajši danes. Glejte 
surovine uvažamo iz Združenif 
držav, iz Japonske, tja pa izvaža, 
mo usnje in konfekcijo. To maj 
sikaj pove." 

Kadar koli je beseda nanesU 
na dosežke, uspehe, vselej je j 
zraku obviselo še tisto nekaj. Ti 
sto, da bi lahko še bolje, če .. 

„Ni dolgo od tega, kar je 
Sloveniji tekla prava vojna okoj 
naše reprodukcijske verige. G l i 
varji so si izmislili nekakšej 
sozd, v katerega bi strpali vsi 
po vrsti. Nič več ne bi izvažal 
usnja, ampak le končne izdelki 
združevali bi devize... Mi p 
smo se vedno borili proti zdn 
zevanju zaradi združevanja i 
proti logiki, da mora biti firmi 
velika, vse drugo pa ni važno. 

Zato so nas dobesedno pre 
ganjali, nam grozili — zdaj pj 
se je ta politika zlomila, od vsi 
Ijenega samoupravnega spora 
zuma ni ostalo nič, čisto nit 
Vse tiste iluzije o združevanji 
deviz, dohodkovnih odnosih, p 
saj vse to poznate. Pletenici 
so, da bomo združeni od čevlje 
iztržili sedemkrat več kot sarr 
od usnja, danes pa (z redkirr 
izjemami) čevlje v tujini prodaja 
jo za sramotno ceno, mi pa srni 
s cenami usnja v svetovnem vi 
hu. In to panoga, ki so jo pre< 
kratkim hoteli kar odpisati, če 
da vlada v njej obrtniška mise 
nost in podobne neumnosti. P£ 
noga, ki v Italiji vsako leto iztri 
6 milijard dolarjev le s predelavi 
usnja. Za povrh je še bolj odv 
sna od uvoza kot mi. Zdaj pa pr 
merjajte!" 

In kaj je zdaj s tistimi, ki s< 
vas silili na tako brezglavo pot 

„Le kaj naj bi bilo z njimi!? 
se je posmejal naš sogovornik 
„Koliko je bilo prerekanja z nji 
mi, kako so kričali, da moraj( 
nosilci takšne politike kot je na 
ša oditi. Sindikati, gospodarski 
zbornica, partija, ves hudič ji 
tolkel po nas. Pa sestanki, pa« 
tijski aktivi in kaj vem, kaj a 
vse. Koliko časa in volje je šlo 
koliko deviz smo izgubili, teg* 
se danes nihče ne vpraša. Zda 
že dve leti ni nobenega sestan 
ka več, vse je zamrlo, za škod< 
pa kajpak ne odgovarja nihče.' 

Tako smo skušali nekako ras 
mejiti, kaj je pravzaprav s terr 
jugo faktorji, koliko so res juge 
slovanski in koliko ideološk 
politični, če je to dvoje splol 
moč ločiti. 

„Težko je pri nas. Recimo, B< 
rovo. Neposlovnost, dolžni s 
vsevprek, pa se zato sploh n 
zmenijo, škodo delajo sebi i 
vsej državi, a za to ni nikonu 
nič mar. Politika pa se vrneš 
vselej tam, kjer je nihče ne p< 
trebuje. Še o tehnologiji hočej 
vedeti več, kot mi v tovarni. I 
zato danes marsikdaj več zal< 
že, če damo besedo kot pa v; 
silni samoupravni sporazumi." 

Skušajo nas prepričati, d 
smo se v Sloveniji vendarl 
odločili prelomiti s temi stvarm 
Že bežni obiski v nekaterih rep' 
blikah pa človeka prepričajo, d 
se marsikje nad tem še zamisli 
niso. Je morda to tisto, kar na 
ločuje? 
Nadaljevanje na 3. strani 
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Iz obiskov po krajevnih skupnostih 

Za prostovoljno družbeno 
politično delo ni zanimanja 

Kaj storiti - p o 
dragomersko 

Po vrhniških krajevnih skup
nostih so se v letošnjem novem
bru zvrstili delovni pogovori. 

V KS Podlipa-Smrečje so se 
pohvalili, da so z doseženim za
dovoljni. Kar krajevnega samo
prispevka sproti ne vložijo v ce
ste, ga plemenitijo s posoja
njem pod bančnimi pogoji. Si
cer je jasno, kaj bi se zgodilo z 
njegovo stvarno vrednostjo. Te
čejo priprave za teren pokopali
šča, pričakujejo pa, da se bo 
bolj zmigal Zavod za načrtova
nje Vrhnika. Bolj žaltava je z 
električno napetostjo, a do leta 
1990 jim je obljubljena nova tra
to postaja. Mladi? Bentijo, ker 
nimajo nobenega športnega 
igrišča pa bodo menda primer
no zemljišče le pridobili z zame
njavo z župnijskim uradom. Ga
silci? Dejavni kot vselej, le de
narja za nakup avtocisterne jim 
zmanjkuje. Iz Bevk in Dragomer-
ja jim svetujejo, naj se povežejo 
s Petrolom. Njim se je to obne
slo. 

Gasilci so pač vrli 
fantje 

KS Drenov grič-Lesno Brdo 
se pač ubada z „aktualnimi na
logami". Objekte iz samopri-

Nadaljevanje z 2. strani 

„Nas in še nas bo. Diktirana 
kadrovska politika in vse, kar 
sodi v tovrstni politični arzenal. 
Pa logika, da so pomembni odno
si in ne koliko metrov boš proi
zvedel, to vse pove." 

To seveda niso lokalne, am
pak sistemske posebnosti. In 
kljub njim ste ustvarili, kar ste 
ustvarili. Torej ste bili nekakšni 
čudaki, tujki v tem sistemu? Ka
ko ste prebrodili? 

„Težko. Če nisi bil za ta sa
moupravni sporazum, za točno 
število tozdov, ki si ga je nekdo 
zasanjal, so pač grozili, da bodo 
rezali glave. Ja, sem vselej re
kel, bomo jih, svinjske, morda. 
No, resno, družbena pomoč, te
ga blagra mi nikoli nismo po
znali. Narobe, da. Vse smo do
segli sami, s trezno politiko, z 
iskanjem zgledov tam, kjer so 
boljši. Pošteno smo rekli, da se 
doma pač nimamo po kom zgle
dovati. Kaj je to pomenilo, si 
očitno znate predstavljati." 

Je v vas sploh še kaj optimi
zma? Niso izkušnje prebridke? 

Težko bo, o tem ni dvoma. 
Potrebujemo premike v buticah, 
ti pa so najdražji. Sploh v Jugo
slaviji, ki jo sestavlja več svetov. 
Splošen položaj je pač tak, da 
človek težko reče, kaj bo. Le da 
bo hudič, tu se ne moreš zmoti
ti. Zakon velja toliko in za tiste
ga, kot si to zamišlja birokrat v 
Beogradu, in človek težko verja
me, da bo čez noč drugače. Pa 
čeprav sprejmemo novo ustavo. 
Saj tudi v Sloveniji nismo kak
šen poseben zgled. Posojila, ka
kor za koga, obresti, kakršne za 
koga, družbena pomoč neena
komerna in krivična, velikanske 
naložbe v stvari, ki jih ves pame
ten svet opušča — ker se je za 
najvplivnejše reka pač ustavila 
pred desetletji. Upanje pa seve
da je. Če se bomo zgledovali po 
boljših in če bo zmagal mladi 
rod z razumom in stvarno politi
ko." 

In tako smo končali pogovor. 
Kako ga strniti, uskladiti z nje
govo iztočnico? Verjetno s tem, 
da je IUV svetovno podjetje, po 
naključju v Sloveniji in jugoslo
vansko v toliko — da bi bilo brez 
tega še boljše in še uspešnejše. 

Ciril Brajer 
. Iz Delavske enotnosti 

spevka uresničujejo po načrtu 
in si belijo glave zaradi visokih 
stroškov za zidavo doma. Vanj 
so vložili že 65 milijonov dinar
jev. Še nekaj več je šlo za poko
pališče, ki pa bo v sodelovanju z 
Ligojno kmalu nared. Iz samo
prispevka kapne vsak mesec 3,8 
milijona dinarjev in porabijo jih 
sproti. Zaostajajo z ureditvijo 
javne razsvetljave, avtobusnih 
postajališč in asfaltiranjem ne
katerih cest. Z gasilci, kot smo 
že rekli, ni problemov. Veliko 
prostovoljnega dela in njihova 
mladinska sekcija je dosegla 
tretje mesto v občini. Dejavni so 
tudi pevci, folklorna skupina, 
dramska sekcija — le prostora 
za nastopanje nimajo. 

Ta presneta mladina 
KS Bevke poživlja prenova. 

Nova vodstva KS so menda 
močno razgibala življenje. Ne
kaj težav je seveda še, vendar 
ne motijo delovnega vzdušja. 
Med njimi omenimo nekaj tak
šnih, ki so jih navajale prav vse 
krajevne skupnosti — propada
nje cest, nezadovoljstvo s SIS, 
premalo organizirano delovanje 
mladine, težave z okoljem . . . 

Kot marsikje so tudi v KS 
Blatna Brezovica rentačili nad 
trgovino. Tako dom kot trgovino 
si urejajo z lastnimi sredstvi in 
prispevki krajanov v lesu, grad
benem materialu ali prostovolj
nem delu. To gladko teče, zatika 
pa se, jasno, z dokumenti. Aha, 
še Mercator, ki da ne kaže prav 
nobenega zanimanja niti za po
govor, kaj šele za pomoč. 

V KS Zaplana so na moč prid
ni. Uredili so spomenik iz prve 

svetovne vojne, organizirali ob
činski praznik in asfaltirali več 
cest. Opozarjajo pa inšpekcij
ske službe, naj malce bolj popa
zijo na vikendaše, saj bo zaradi 
njih marsikje ogroženo širjenje 
cest. Pa ta presneta mladina, ki 
se noče in noče vključiti v delo 
organov KS. 

Tankovska ovira 
Nad mladino zmigujejo tudi v 

KS Stara Vrhnika. Menijo, da je 
slabo vzgojena, zato ne čuti pri
padnosti kraju in tako ne more
jo najti predsednika KK SZDL 
No, malo je zato kriva še gospo
darska situacija, ko se ljudje tu
di popoldne borijo za vsak dinar. 
Cesta jim propada, kaj pa dru
gega. Inšpekcijski organi si zati
skajo oči pred črnimi gradnjami 
in celo VP 5312 ni tisto, kar naj 
bi bila. Z njo se že 10 let zaman 
dogovarjajo o ureditvi smrtno 
nevarnega križišča. 

V KS Vrhnika Vas so samokri
tični. Pravijo, da niso aktivni, lju
dje pa itak nimajo interesa za 
sodelovanje. Pri komunalnem 
standardu je največja ovira Tan
kovska cesta, ki onemogoča 
urejanje na skoraj celem obmo
čju krajevne skupnosti. Sicer pa 
je že sam plan KS slab, neprila
gojen potrebam in željam kraja
nov. 

Z delitvami je itak križ 
Zato pa plan uresničujejo v 

KS Vrhnika Center. Urejajo otro
ška igrišča in prostore krajevne 
skupnosti. Začuda pa med mla
dino zanimanja za lastne pro
store sploh ni. Ne edini so se 
spotaknili tudi ob magistralno 

cesto do Ljubljane, ki je več kot 
potrebna obnovitve. V KS Vrhni
ka Breg menijo, da so najbolj 
neurejena krajevna skupnost. S 
tem mislijo kanalizacijo, nea
sfaltirane ceste in ulice, odprte 
kanale, slabe pločnike . . . Dele
gacije se ne sestajajo, mladin
ska organizacija ne deluje, ulič
ni odbori niso zaživeli. Kot še 
kje, ocenjujejo, da delitev Vrhni
ke na tri krajevne skupnosti ni 
bila posrečena. In seveda, ta 
šmentana cesta do Ljubljane. 

Polemika je zdrava 
stvar 

V KS Borovnica se zapleta z 
nadaljnjo gradnjo vrtca — ja
sno, zmanjkuje denarja. Zato pa 
bodo nadaljevali akcijo zbiranja 
lesa pri krajanih in ureditvijo evi
dence zaposlenih v Ljubljani, da 
bi tudi od njih pobrali samopri
spevek. Sicer pa jim gre uresni
čevanje nalog za leto 1988 do
bro od rok. Dosti dela jih čaka 
seveda v naslednjem letu, pogoj 
za uspeh pa je večje angažira
nje vaških odborov in samofi-
nanciranje akcij. 

V KS Ligojna asfaltirajo ce
ste, žal pa sredstva samopri
spevka ne dohajajo cen gradbe
nih del. Zadovoljni so s folklor
no skupino in gasilskim druš
tvom, žal pa jim je predsednika 
mladine vzela vojska in ker ni 
namestnika . . . Zahtevajo, naj 
Naš časopis še izhaja, ampak 
čisto drugačen. Več življenja naj 
bo v njem, ljudi in akcij iz krajev
nih skupnosti. Pa polemike 
manjka, polemike. 

Iz časopisov, ki jih bolj poredko berete 

Slovence dušita 
država in sistem 

„V preteklosti, kot, žal, dan
danes, bolehamo za pomanjka
njem samozavesti, čeprav po 
moje zato ne v preteklosti, še 
manj pa v sedanjosti ni moč 
najti nikakršnega tehtnejšega 
razloga. Ne bom povedanemu v 
prid našteval vseh znanih dej
stev in podatkov iz preteklosti in 
sedanjosti, pa vendar: okroglo 8 
odstotkov prebivalcev Jugosla
vije, živečih v Sloveniji, ustvarja 
ta čas skoraj petino družbenega 
proizvoda, četrtino celotnega 
izvoza in še večji delež konverti
bilnega izvoza države. Kaže pa 
tudi poudariti, da, čeprav v te
meljih povsem gospodarsko, 
kulturno in civilizacijsko pri
merljivi s svojimi severnimi in 
zahodnimi sosedi, v celoti vzeto 
funkcioniramo manj učinkovito 
in za njimi, zlasti zadnja leta, 
vse bolj zaostajamo." Tako je 
zapisal Viktor Žakelj v Naše raz
glede in dodal, da vzrok zaosta
janja ni v našem človeku, am
pak v sistemu in državi. 

Manj suverenosti 
„Dva argumenta govorita v 

prid hipotezi, da s sedanjimi 
spremembami zvezne ustave re
publike zgubljajo na svoji suve
renosti oziroma samostojnosti 
in da se spreminjajo ustavni te
melji odnosov v federaciji. 

Prvič — število pristojnosti, 
ki so prešle z republike na fede
racijo: več kot 30 novih pristoj
nosti je dobila federacija ali pa 
so se okrepile dosedanje pri
stojnosti. 

Drugič — poleg količinskega 
premika pristojnosti z republike 

na federacijo pa so nekateri 
amandmaji še posebej po
membni, ker se ? njimi krni 
ustavni položaj republike kot dr
žave in njena dosedanja samo
stojnost oziroma suverenost, 
med drugim: na področju držav
ne uprave, pravosodja, medna
rodnih odnosov, odnosa med 
zveznim in republiškimi zakoni, 
davčnega sistema in politike, fi
nanciranja federacije oziroma 
JLA." 

Ko preberemo količinsko in 
kakovostno razčlembo Ivana 
Kristana v NR, nam postane ja
sno, da gre za elemente centra
lizma in unitarizma po eni plati, 
po drugi pa za degradiranje ele
mentov državnosti republike, za 
njeno manjšo samostojnost in 
suverenost. 

Čudni nasveti 
čudnih bratov 

„Politična birokracija dela 
vse, da bi zaustavila procese, ki 
bi jo morali dokončno odpihniti 
s politične scene. Delovnim lju
dem širom naše države pa je 
vse bolj jasno, da srbski narod 
samega sebe ne more osvobo
diti birokratskega tutorstva, če 
istočasno ne osvobodi tudi dru
gih narodov, s katerimi živi v 
skupnosti. Vsaka svoboda, še 
posebej politična in ekonom
ska, je namreč zgodovinsko ne
deljiva." 

Tako nam v Intervjuju sporo
ča Zoran Gluščevič. Sporoča in 
prav nič ne vpraša, če si resnič
no želimo takšnih osvobodite
ljev. Birokracija nas gnjavi prav 
tako kot vse druge narode, to je 
res. Toda kako in s čigavo po
močjo se je bo slovenski narod 
otresel, se bo pač sam odločil. 

Le še liberalna 
družba 

Tako v Gospodarskem vestni-
ku razmišlja Ivan Oman, pred
sednik slovenske kmečke zveze: 

„V naslednjem letu bomo 
med drugim razmišljali tudi o 
prenovi zadružništva. Zadružna 
organizacija se mora začeti za
nimati tudi za gospodarski polo
žaj svojega članstva. V skupšči
ni moramo dobiti svojega pred
stavnika, čeprav je res, da naše 
argumente lahko na ustrezna 
mesta posredujemo tudi mimo 
parlamenta. Rad bi poudaril, da 
je kmečka zveza stanovsko poli
tična organizacija in ne stranka, 
saj kot stranka ne bi mogla kaj 
dosti narediti brez pomoči dru
gih. Zveza lahko uspeva le s po
močjo argumentov in če nas je 
oblast pripravljena poslušati, bo 
šlo — sicer pa ne. To bi bil lah
ko tudi odgovor vsem tistim, ki 
nam očitajo, da smo se spakti-
rali s SZDL. Takole mislim: sa
mo liberalna družba ima mo
žnost za napredek, totalitarna 
pač ne!" 

Kriv je tisk 
„Tisk je kriv, da padata ugled 

in vpliv zveze komunistov. Tisk 
je kriv, da nam predsedniki par
tije takoj po koncu mandata in 
funkcije prihajajo na transpa
rente ljudske kritike. Tisk je kriv, 
da se ti s prvih strani časopisov 
spuščajo v kriminalne kroni
ke . . . " 

Tako ugotavlja Savo Kržavac 
v srbski izdaji Komunista in do
daja: 

„Imamo resolucije, polne zav
zemanj za družbeno kritiko, pol
ne borbe proti birokraciji in biro
kratski samovolji in za demo-

Ko se je zadnjič sestal (resda 
v malce razširjeni sestavi) koor
dinacijski odbor pri KK SZDL 
Dragomer, je bila točka dnevne
ga reda na videz kaj preprosta 
— predlagati novega predsedni
ka sveta krajevne skupnosti. 
Ker pa so vsi postopki evidenti
ranja padli v vodo, se je zadev-
ščina zapletla. 

Nihče noče sprejeti. Mar bo
mo morali postaviti profesional
ca?! Saj ni sredstev? Ja, koliko 
pa sploh prispevamo? Bomo pa 
manj dajali in si plačali človeka! 
Kar z okrožnico na dan, javno, 
da bodo vsi vedeli, kako nihče 
noče biti predsednik sveta! Kaj 
pa, če bi spremenili statut? Jav
no, javno, tovariši, naj se ve, da 
v krajevni skupnosti noče nihče 
več delati . . . " 

To so pač drobci, ki so kar le
teli v razpravi. Marsikdo je tudi 
ugibal, če se vsa ta evidentira
nja, predlaganja, kadrovanja in 
imenovanja ne vrtijo preveč v 
istem krogu (hm, to je pa nekam 
znano, kaj?). 

Naj potemtakem skličemo 
zbor krajanov in „razgrnemo 
problematiko"? Lahko že, a kaj, 
ko bomo tam spet čepeli isti lju
dje in mleli iste stvari . . . 

Pa če bi na zbor uvrstili še te
mo, ki bo vse zanimala in se bo
do tako privalile cele množice 
krajanov in bo predsednik iz
bran kar mimogrede? Morda bi 
se zmenili o šoli, ki jo vrag jem
lje pa ni moč ugotoviti, kdo je 
kriv. Ah, saj je s skoraj novo šo
lo, ki pušča vodo kot cedilo isti 
šmorn kot s krajevno samou
pravo — sistem je kriv, saj ve
mo! Začeti je treba pri federaciji 
(aktualno, preproško, le kakšen 
dan potem so spet nategnili de
legate, da so povečali zvezni 
proračun) in ji pobrati denar, po
tem po istem kopitu sklestiti re
publiko, občino in ni vrag, da ne 
bo za krajevne skupnosti kaj 
več ostalo. Pa sisi, v katerih itak 
ni samouprave in je vse skrčeno 
na oblastne organe. Torej so si
si predragi za svoj učinek in tak
šnih sploh ne potrebujemo . . . 

Tako približno so se kresale 
misli v razpravi. So te iskre kaj 
vžgale? Le predlog morda, da bi 
tudi s pomočjo tega glasila po
vabili vse krajane Dragomerja, 
naj pomagajo s predlogi (še bo
lje, s prepričevanji), da bi ta kra
jevna skupnost vendarle dobila 
novega predsednika sveta. 

C. B. 

kracijo in demokratizacijo jav
nih glasil in besed. Drugo vpra
šanje je, kako je s tem v življe
nju in družbeni praksi. Tako že 
ni — in zakaj ne? Malomaren bi
rokratski odgovor bi se glasil: 
Za vse je kriv tisk!" 

Neprimerno o 
neprimernem 

V Večernjih novostih smo 
prebrali, da je v skupščino BiH 
po nekaj urah pripešačil Ekrem 
Ranic, eden od 130 nezadovolj
nih gozdnih delavcev: „Nismo 
prišli zaradi besa, prišli smo za
radi bede. Povejte, ali nam lah
ko oziroma ali nam hočete po
magati. Če ne, gremo pač v Beo
grad k Slobodanu Miloše-
viću." Večernje novosti piše
jo, da so te besede sprožile 
buren aplavz v ogromni skup
ščinski dvorani. 

Pišejo pa tudi, da je Ibrahim 
Maric, predsednik zbora združe
nega dela te skupščine, v repu
bliki ta nastop okrcal kot nepri
meren, saj Miloševič nima zveze 
s problemi bosahskih gozdnih 
delavcev in jim tudi pomagati 

ne more. Večernje novosti se 
strinjajo, da bi Miloševič težko 
pomagal, da pa je replika o ne
primernosti sama najmanj toli
ko neprimerna. To bi celo potr
dili, ker replika ni imela nadalje
vanja: „Miloševič vam ne more 
pomagati, pomagali pa vam bo
mo mi, ki ste nas za to iz
volili . . . " Morda bi celo bilo ta
ko, pa kaj, ko bosanski gozdni 
delavci kot še mnogi drugi niso 
nikogar izvolili. 

Nobene diktature 
več 

Morda se bomo pa celo do 
takšnih volitev kdaj prikopali. 
Demokracija namreč nezadržno 
koraka. Celo francoska tiskov
na agencija spodbudno javlja, 
da v Sloveniji ustanavljajo soci
alno demokratsko zvezo. Njen 
ustanovni odbor izjavlja, da zve
za nima nobenih nakan s silo 
prevzeti oblasti. Podpira pa de
lovanje v okviru parlamentarne 
demokracije. Je pa tako in tako 
proti diktaturam, pa naj gre za 
diktaturo proletariata ali katero
koli drugo. 



I DECEMBER 1988 NAS ČASOPIS 

Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine Vrhnika 

razpisuje 
na podlagi 16. člena odloka o podeljevanju priznanj občine 
Vrhnika 
Priznanje občine Vrhnika 

»Plaketa pisatelja 
Ivana Cankarja" 

za leto 1989 
Razpisni pogoji in navodila za oblikovanje predlogov: 
Plaketo pisatelja Ivana Cankarja bo občinska skupščina 

podelila za dosežke trajnejšega pomena na področju gospo
darstva, družbenih in drugih dejavnosti in sicer: 
— za dosežke in uspehe pri razvoju in izpolnjevanju dolgo

ročnih, srednjeročnih in letnih načrtov razvoja občine in 
organizacij združenega dela v gospodarstvu, če so ti do
sežki odločilno vplivali na izboljšanje samoupravnih in 
medsebojnih razmerij delavcev v združenem delu, na po
večanje uspešnosti gospodarjenja organizacij združene
ga dela ter na njihove razvojne dosežke; 

— za posebne uspehe pri razvoju samoupravnih odnosov v 
družbenih dejavnostih in splošni ljudski obrambi in druž
beni samozaščiti, če so ti uspehi bistveno vplivali na 
izboljšanje dela posamezne panoge ali področja dejavno
sti organizacij združenega dela, družbenopolitičnih in druž
benih organizacij, društev ter drugih samoupravnih orga
nizacij in skupnosti. 
Priznanje lahko prejmejo: organizacije združenega dela, 

krajevne skupnosti, samoupravne interesne skupnosti, druž
benopolitične organizacije, društva in posamezni delovni 
ljudje in občani. 

Kandidata za priznanje lahko predlagajo: organizacije 
združenega dela, družbenopolitične organizacije, družbene 
organizacije in društva in druge samoupravne organizacije in 
skupnosti ter posamezni delovni ljudje in občani. 

Predlog za podelitev mora vsebovati poleg podatkov o kan
didatu tudi opis dela, zaradi katerega ga predlagajo, in po
drobne podatke, ki so potrebni za vsestransko in objektivno 
presojo ter oceno uspešnosti dela kandidata. 

Pisne predloge za priznanje pošljite do 15. februarja 1989 
na naslov: 

Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine 
Vrhnika, Tržaška cesta 1. 

Komisija za odlikovanja in priznanja 
SO Vrhnika 

GLOSA 

Pranje 
umazanega 
denarja 

Vsak poklicnež, ki se ukvarja z zakonskim svetovanjem pa 
celo takšni ali drugačni pisuni spovednicam podobnih rubrik 
bodo vselej enotni — človek, ki je v domačem okolju zane
marjen, umazan, smrdljiv samodržec, bo tudi v družbi tak. Če 
pa ne bo? Se bo prej ali slej pač izdal in bo hinavec. 

Tako je, vidite. Živimo, kjer in kakor živimo ter s komer živi
mo. Ti, „s komer", so leglo vsega zla. Ti določajo tudi zemlje
pisno določenemu „kjer", oni „kakor". Strokovno bi to lahko 
poenostavili z izrazom kadrovska politika. 

Saj je čisto vse en šmorn, ali gre za Agrokomerc, za Neum, 
za ČGP Delo in pastorko Delavsko enotnost ali za Chicago. 
Sistem je pač tak, da rojeva na točno določen način kadre 
točno določenega tipa (da pravila brez izjem ni, navajamo le 
kot opravičilo posameznikom). 

V Čhicagu, denimo, naš diplomat visokega razreda, sorod
nik pokojnega funkcionarja najvišjega razreda in nekdanji 
podšef službe zunaj in nad vsakim razredom, stori, kar je sto
ril. Pranje umazanega denarja imenujejo to stvar. Ali pa, ko 
smo že omenili domače loge, lahko uporabimo isti izraz? Go
tovo da! Saj je končno vseeno, ali gre za mafijski denar ali za 
sindikalno članarino ali za družbena sredstva... Je tudi vse
eno, ali bo ta potegnil milijon dolarjev, oni zafural nekaj na
ložb, tretji sedlal iz sedla v sedlo. Primorske novice pravijo te
mu korupcija. Uporabile so pač Vodiča mednarodnega tvega
nja (publikacije International Countrv Risk Guide), ki nas po 
„korumpiranosti vlade" uvršča na predzadnje mesto v Evropi. 
Romunija jo je bolje odnesla! 

Naj gre torej za naše predstavnike v tujini, za prodajalca 
orožja, za mafijski denar ali za skrivalnice okoli Delavske 
enotnosti, vselej se rodita dve vprašanji: 

1. Če se bo končalo „slabo": ali so „naši fantje" pač taki, 
kot jih je rodil sistem kadrovske politike in drugače sploh biti 
ne sme? 

2. Če se bo končalo „dobro": kdo hudiča bo potem vse 
skupaj plačal — oziroma kdo bo pokasiral? 

Ciril Brajer 

To podobo je ustvaril Pavel Mrak. Po poklicu je sicer gradbeni 
tehnik, s slikarstvom pa se ljubiteljsko ukvarja več kot petnajst let. 
V tem obdobju je imel vrsto samostojnih razstav, sodeloval pa je na 

mnogih skupinskih in se udeleževal likovnih kolonij. Rojen je bil na 
Vrhniki pred dobrimi štiridesetimi leti. 

M. Rijavec 

Novosti v 
Cankarjevi knjižnici 
Strokovna literatura: 

Ambrožič, L.: Po čem je zmaga 
Ameln, H. von: Centralno ogrevanje: obnova in popravila 
Bodeče vreteno 
Boj za Maribor 1918-1919 
Braudel, F.: Strukture vsakdanjega življenja 
Carlev, L: Popravi svoj avto 
Colnarič, J. : Vinogradništvo 
Curk, J. : Lenart v Slovenskih goricah in njegova okolica 
Cvetko, D.: Gojmir Krek 
Cvetko, I.: Jest sem Vodovnik Juri 
Descartes, R.: Meditacije 
Direktorji uspešnih slovenskih gospodarskih organizacij 
Džuna: Moč mojih rok 
Gardner, M.: Aha, pa te imam 
Gašperšič, A.: Šampijoni 
Gvzdenovič, D.: Gosti sadni nasadi 
Hauck, P.: Kako se pomirimo 
Horvat, M.: V imenu ljudstva 
Hudej, F.: Odločanje v gospodarskih organizacijah 
Inglis, B.: Alternativna medicina 
Iz stare kitajske filozofije 
Jakčev dom v Novem mestu 
Jerič, R.: Želve v našem domu 
Kenvon, F. E.: Uspešno spolno življenje 
Kermauner, T.: Vračanje mita v slovenski sodobni dramati

ki 
Klejn, L. S.: Arheološka tipologija 
Kopač, J. : Zgodovinski arhiv Ljubljana 
Koso, S.: Ostrigarji 
Kotnik, S.: Spodbude 
Leksikon Cankarjeve založbe 
Lenardič, M.: Ekološka misel 
Lenardič, M.: Uvod v humanekologijo 
Lovci razdalj 
Lovven, A.: Bioenergija 
Mimo odprtih vrat 
Mamilovič, J.: Pleveli 
Mastnak, T.: Trate 
Narodna zaščita 
Offizia, M.: Iz morja v ponev 
Ogrinc-Rape, S.: Obligacijska razmerja — posebni del 
Opačič, S.: Zdravstveno varstvo v hudih naravnih in drugih 

nesrečah 
Pahor, B.: Med partijo in zvezo komunistov 
Paulus, D.: Zgodovina Langobardov 
Porazik, J. : Stari avtomobili 
Rastlinski svet Evrope 
Rus, V.: Na kriznih križpotjih 
Russel, P.: Tehnika transcendentalne meditacije 
Samoupravni splošni akti 
Skaza, A.: Kletarjenje je užitek 
Slovenska bibliografija 1987, 1988 
Smullvan, R.: Poznate naslov te knjige? 
Stanič, G.: Ustava svobode 
Stanič, G.: Znanstvena in tehnološka politika Švedske in 

Norveške 
Šašel, I.: Ad pirum 
Šifrer, J. : Pisatelji in knjige 
Šifrer, T.: Svet ob Savi 
Šinkovec, J. : Planiranje: združevalna razmerja 
Toš, N.: Metode družboslovnega raziskovanja 
Varstvo človekovih pravic 
VViegand, E.: Polaganje keramičnih ploščic 
Zadnikar, M.: Križni hodnik pripoveduje 
Zadravec, F.: Poet prekmurskih ravnin 
Zakon o kazenskem postopku 

Zbirka skupnih stališč gospodarskega sodstva 
Zbornik Oikos in drugo 
Zgonec, S.: Vzpenjalke in ovijalke 
Žibert, F.: Proračunski instrumenti in ukrepi v funkciji sta

bilizacije gospodarstva 
Živanović, I.: Istra 
Živeti z revmatizmom 

LEPOSLOVJE 
Mladinsko: 
Andresen, H. C : Palčiča 

, Blvton, E.: Na otoku zakladov 
Brvar, A.: Mala Odiseja 
Čarobna piščalka 
Dolenc, M.: Golo morje 
Golar, M.: Deček z jabolki 
Praprotno seme 
Štejmo do deset 
Zanikrnica Huri 
Zimska romanca 

Za odrasle: 
Bratož, I.: Pozlata pozabe 

Firm, V.: Domačija pod Krnom 
Fornezzi, T ,.: Sto štosov in pol: Moped šov 
Košir-P., J.: Mark Levin 
Kramberger, L: Srce Ivana Krambergerja iz Negove 
Kramberger, L: Trnova pot 
Kranjec, M.: Smehljaj 
Krušnik, S.: Smeh ni greh 
Perat, J. : Krokarjeva jesen 
Petan, Ž.: Dvojčka 
Simčič, S.: Psomar in njegovi hlapci 
Strehovec, J.: Besedila z napakami 
Škrinjar, P.: Plaz 
Torkar, E.: Kronike majhnih norosti 
Zupan, V.: Apokalipsa vsakdanjosti 

Prevodi: 
Adams, D.: Restavracija ob koncu vesolja 
Adams, D.: Štoparski vodnik po galaksiji 
Aldridge, J. : Ljubezen in čast 
Barnes, J. : Flaubertova papiga 
Blair, C : Podmornica Swordray 
Cook, R.: Koma 
Ebner, J.: Divjina zgodnjih poletij 
Golding, W.: Vidna tema 
Grev, Z.: Guadaloupski ovčar 
Handke, P.: Ponovitev 
Hibbert, E. B.: Maškarada 
Hibbert, E. B.: Moja sovražnica kraljica 
Hibbert, E. B.: Skrivnostni zdravnik 
Irving, J.: Hotel New Hampshire 
Kingslev, J. : Dišave 
Robbins, H.: Zbogom, Janette! 
Steel, D.: Thurstonov dom 
Stoker, B.: Drakula 
Theroux, P.: Obala moskitov 
Vučo, V.: Raj na zemlji 
VVallace, E.: Vrata sedmerih ključavnic 
VVood, I.: Moški v kuhinji 

Pesmi: 
Maister, R.: Pesmi 
Peršolja, A.: Sanjsko mesto 
Štirinose.mdeset pesmi 

V srbohrvatskem jeziku: 
Balog, Z.: Pogled na zemlju 
Fuks, L.: Gospodin Theodor Mundstock 
Katz, D.: Kako je djed doskijao u Finsku 
Maccullough, O: Dame iz Missalonghija 
Popovič, K.: Beleške uz ratovanje 
Tomizza, F.: Mladenci iz ulice Rossetti 
Tribuson, G.: Povijest pornografije 
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Ali je reševanje matematičnih 
nalog lahko tudi zabavno 
O rekreativni matematiki in logiki v osnovni šoli 

V Sloveniji deluje gibanje 
mladih v reševanju nalog iz logi
ke. Gibanje ima največ članov v 
osnovnih in srednjih šolah, kjer 
se učenci združujejo v krožke re
kreativne matematike in logike. 
Srečujejo se na tekmovanjih, na 
občinski in republiški ravni, s 
strokovno pomočjo učiteljev 
matematike in Zveze organiza
cij za tehnično kulturo Sloveni
je, sekcije za logiko. 

Tekmovanja iz logike imajo 
nekaj skupnega s preizkušanji z 
inteligenčnimi testi. Z inteli
genčnimi testi ocenjujejo spo
sobnosti človeka in prav verjet
no bi bilo, da bi tisti, ki dobro 

obvladajo take teste, tudi uspe
šno reševali logične naloge. Pri 
inteligenčnih testih je treba 
navadno le obkrožiti rešitve, pri 
tekmovanju iz logike pa morajo 
učenci naloge rešiti in jih tudi 
obrazložiti. Skoraj običajno je, 
da ima vsaka logična naloga 
več rešitev, tako da lahko učen
ci najdejo svoje, izvirne rešitve 
ali krajše poti do rešitve. 

Učencem je v pomoč zbirka 
knjig „Z logiko v leto 2000", ki jo 
izdaja Državna založba Sloveni
je. Zadnja v zbirki knjig z naslo
vom „Aha? Pa te imam", ponuja 
bralcu zabavno zbirko ugank s 
šestih področij: logike, geome-

Desetletnica 
ženskega 
pevskega 
zbora Sinja Gorica 

trije, časa in statistike . . . Delo 
izziva bralčevo sposobnost 
sklepanja in intuici jo ter mu po
maga razvijati sposobnost za 
razreševanje problemov. 

In kako poteka delo v osnov
nih šolah v naši občini? Na šo
lah delujejo krožki rekreativne 
matematike, ki jih praviloma vo
dijo učitelji matematike. (Po 
izkušnjah na OŠ Log-Dragomer 
je krožke dobro organizirati že 
za učence od 4. razreda dalje, 
ker jim tako omogočimo konti
nuirano delo nekaj let zapored.) 
Prvo občinsko tekmovanje je bi
lo letos na Osnovni šoli Log-
Dragomer za skupino 32 učen
cev iz vseh treh šol v občini. Re
zultati so bili dokaj dobri, med 
devetnajstimi učenci osmega 
razreda jih je kar deset doseglo 
popolno, dokaj izvirno rešitev 
nalog. Po razsodbi republiške 
komisije so bili na republiško 
tekmovanje povabljeni oziroma 
uvrščeni med najboljše v repu
bliki trije učenci, Tomaž Prohi-
nar in Jure Jež iz OŠ Log-
Dragomer in Benjamin Pezdir iz 
OŠ dr. Ivana Korošca iz Borovni-
c e - Lovro Novinšek 

Smučišča 
v Sloveniji vabijo 

Če sledimo slovenski abece
di, lahko naštejemo skoraj vsa 
glavna smučišča pri nas: Bled 
— smučišče Zatrnik, Bovec — 
na Kaninu, Črni vrh pri Cerk
nem, Črni vrh nad Idrijo, Golte v 
Zgornji Savinjski dolini, Kobla, 
Kope nad Slovenj Gradcem, 
zimsko športno središče Kranj
ska gora, znana smučišča na 
Krvavcu nad Kamnikom, smuči
šča na Ljubelju, Mariborsko Po
horje s sistemom žičnic, vleč
nic, hotelov ter počitniških do
mov, prelepa tekaška smučišča 
na Pokljuki, novi zimskoturistič-
ni center s telovadnico in baze
nom na Rogli na Zreškem Po
horju nad Zrečami, Stari vrh, 
smučišča na Voglu z žičnico, ki 
vodi nanj nad Bohinjskim jeze
rom. 

Omenimo največja smučišča: 
KANIN NAD BOVCEM. To je 
priljubljeno smučišče za Primor
sko, na višini 980—2300 m, na 
68 hektarih. Razdalje: Nova 
Gorica—Bovec 71 km, 
Ljubljana—Bovec: 136 km. 
Oprema: kabinska žičnica, tro-
sedežnica, dve dvosedežnici in 
vlečnica. Hoteli: Kompas hotel 
Kanin, Kompas hotel Alp, apart
maji Kaninska vas, zasebni 
apartmaji. 

KRANJSKA GORA: Ugodna 
pozicija za nakupe v tujini, ob 
tromeji Avstrija (6 km), Italija 
(6,5 km), Trbiž (Tarvisio 18 km); 
do Ljubljane je 87 km. 140 ha 
smučarskih površin, 40 km ure
jenih tekaških prog. Za penzio
ne poskrbijo v hotelih: Kompas 
(A), Alpina, Autocommerce in 
Motel Kompas (B) ter v apartma
jih in zasebnih sobah. 

KOPE: 16 km od Slovenj 
Gradca na Kroškem, 110 km do 
Ljubljane. Prenočišča nudijo: 
Kompas hotel (B), Kompas ho
tel Pohorje (C), Grmovškov dom, 
Partizanski dom in najnovejši 
apartmaji TUS-Kope, poleg Gr-
movškovega doma. 

ROG L A na Zreškem Pohorju: 
Na 1517 m n. viš. Do Maribora 
61 km, 100 ha urejenih smučišč, 
1842 m 2 velika športna dvorana 
za različne športe, dve igrišči za 
ameriški „squash", igrišča za 
rokomet, košarko, mali nogo
met, badminton, namizni tenis; 
kegljišče; orodna telovadba, dvi
ganje uteži, sabljanje, atletika, 
izposojanje in servisiranje smu
čarske opreme. Garaže in smu
čarske garderobe, prodajne ga
lerije spominkov. Na smučišču 
je 20 km smučarskih prog, dve 
dvosedežnici, 11 vlečnic, ISIA 

smučarska šola in otroški vrtec 
na snegu. Prenočišča in penzio
ni: Hotel Planja (B), Hotel Do
brava (B) v Zrečah, depandansa 
Brinje, Depandansa Jelka, Koča 
na Pesku, bungalovi Rogla. Na
jamete lahko tudi zasebne pen
zione na območju vasi Resnik in 
Skomarje in zasebne apartmaje 
za 4—7 oseb pri Beškovniku. V 
Zrečah nudi zasebne apartmaje 
Kotnik za 4—6 oseb. 

MARIBORSKO POHORJE: 
5 km je iz centra mesta do ka-
binske žičnice, ki vas popelje do 
hotela Bellevue, kjer se začenja
jo smučišča in hoteli, počitniški 
domovi in koče. Na Mariborsko 
Pohorje pelje 19 km dolga asfal
tirana cesta iz Hoč. Tu so pre
krasni smučarski tereni, na po
vršini 250 ha med seboj poveza
nih smučišč, žičnic, vlečnic, te
kaških in sankaških prog. Spo
sojajo smučarsko opremo, pri
rejajo smučarsko šolo in vzame
jo otroke v vrtec v času smuča
nja. Penzioni so v: Šport hotelu 
Areh (B), Hotelu Bellevue (C), 
Poštarskem domu (B). Maribor
sko Pohorje je povezano prek 
Zreškega Pohorja nad Zrečami 
(Rogla) s Kopami — smučišči 
Pohorja na koroški strani Slove
nije. 

V soboto, 12. novembra, je bil 
v OŠ Ivan Cankar na Vrhniki 
koncert ob 10-letnici ŽPZ Sinja 
Gorica. 

Zbor je nastal jeseni leta 
1978. Začetno skromno število 
— 11 pevk — je z leti naraslo na 
36, v zadnjem obdobju pa se je 
zmanjšalo na 20 pevk. 

Vsa leta ga je prizadevno vo
dila zborovodkinja Majda 
Smrke-Kos, ki je zboru znala po
dati ne samo ljudsko in umetno 
pesem, ampak tudi pravi ljudski 
način petja „na tretji ton" ali „na 
ta tretjo", kakor so pravili temu 
včasih. 

V teh desetih letih so redno 
nastopile na revijah pevskih 
zborov občine Vrhnika, imele 
samostojni koncert ob 5-letnici, 
koncerte v Verdu, Koleziji, Pod-
brdu in drugod ter več prilo
žnostnih nastopov v občini. Le
ta 1985 so se udeležile medob
činske revije Naši dosežki v 
Ljubljani. 

Koncert ob 10. obletnici je bil 
prijetna popestritev naših jesen
skih večerov. Umetniško ga je 
dopolnila priznana umetnica 
Jerca Mrzel. 

Glasovna izobrazba zbora je v 
teh desetih letih dosegla visoko 
in lepo zrelost. Na tem področju 
je biio zagotovo narejeno zelo 
veliko. Če pa primerjam prvih 
pet let z drugo polovico 10-
letnega obdobja, pa lahko re
čem, da je v drugih prvinah zbo
rovskega petja (to so: intonacija, 
interpretacija, zahtevnost pro

grama) bil napredek manj obču
ten. Enostavno bi se lahko izra
zila tako: malo več korajže in 
sproščenosti bi veljalo pri po
dajanju, pa bi tudi prvi soprani 
včasih uspešneje izpeljali zah
tevnejše skoke ali višine in mar
sikatera pesem bi sočneje za-
zvenela. 

Zadnje leto se dogovarjajo za 
nastanek mešanega pevskega 
zbora — združila sta se Moški 
pevski zbor IUV „Usnjarna" in 
Ženski pevski zbor Sinja Gorica. 
Pri obeh zborih so nastale delne 
kadrovske težave, z združitvijo 
pa se je ta vrzel dokaj zapolnila, 
poleg tega pa bo to pripomoglo 
k popestritvi zborovskega petja 
na Vrhniki. Zanimivejši bo ob
stoj mešanega, moškega in žen
skega zbora, kot pa po dveh mo
ških in ženskih. 

Oba zbora se zagotovo uba
data z različnimi pomisliki in 
delnim strahom ob tej spre
membi, vendar dosedanji lep 
napredek ŽPZ Sinja Gorica pod 
vodstvom . Maje Smrke-Kos 
in pa tudi tradicija MoPZ IUV 
Usnjarna že delno zagotavljata 
uspešnost. Z zagnanim delom 
brez oklevanja in disciplino 
pevk in pevcev pa bodo tudi sa
dovi kmalu vidni. 

Zveza kulturnih organizacij 
Vrhnika čestita Ženskemu pev
skemu zboru Sinja Gorica ob 
10-letnici zbora in želi veliko 
uspehov mešanemu pevskemu 
zboru. 

Darinka Fabiani 

Oj, ta preljubi kruhek 
Tako smo rekli upokojenci iz 

Borovnice, ko smo si ogledovali 
znamenitosti v ptujskem gradu. 
Od kod ta misel? Kako velik je 
ta kruhek, nazorno kaže slika, ki 
smo jo posneli na septembr
skem obisku in vam jo pošilja
mo. 

To je bil le eden od enajstih 
izletov, kolikor smo jih pripravili 
v letu 1988. No, ali je kruh dober 
ali ne, se nismo prepričali. Lah
ko pa zatrdimo, da so gostinci v 
ptujskem gostišču Rozika zelo 
prijazni in ustrežljivi. Nič manj 
lepo nas niso sprejeli v Ptujskih 
toplicah in kar ogreli smo se v 
prijetno topli vodi. 

Dolga je bila naša letošnja 
pot. Začela se je s praznova
njem dneva žena in mučenikov 
na Dolenjskem, peljala nas je v 
Borovlje in Tržič, kjer smo naku
povali. Zapravljali in si ogledo
vali smo tudi v Železni Kaplji in 
Pliberku. Za dobro hrano in 
sprostitev so poskrbeli Korošci 
na kmečkem turizmu v šenta-
nelskem gostišču Marin. 

Že junija smo se kopali v Izoli 
in se sprehajali po portoroški 
obali. Prekrasno je bilo potova
nje po Avstriji, kjer smo občudo

vali prelepe planine in se ustavi
li ob vznožju Grossglocknerja. 

Lep sončni petek nas je v av
gustu zvabil na Bled. Ogledali 
smo si grad in otok in se vzpeli 
na Pokljuko. Od Gorenjske smo 
se poslovili v Begunjah pri Avse-
nikih. 

Oktobra smo spet nakupovali 
v Preboldu in Celju, kopali pa 
smo se v Laškem. In kam naj bi 
vodil zaključni jesenski izlet, če 
ne na dolenjsko martinovanje. 

Vse izlete smo pripravili v 
okviru društva upokojencev Bo

rovnica. Zanimanja zanje je vse 
več, saj vsebujejo tako zanimi
vosti kot tudi sproščene urice in 
tesne stike članov našega druš
tva. Zato si v prihodnje želimo 
še več udeležencev teh poto
vanj, saj si na njih krojimo bolj 
pestro življenje in to vpliva tudi 
na naše zdravje in počutje. 

V poletnih mesecih prireja 
društvo kolesarjenje s kar lepo 
udeležbo. V jesenskem času 
začnemo telovadbo pod stro
kovnim vodstvom, enkrat teden
sko v borovniškem Partizanu. 

Predstavniki društva vsako 
leto obiščejo vse naše člane, ki 
so v domu počitka na Vrhniki. 
Tako se skupaj poslovijo od sta
rega leta in jih primerno obdari
jo. Tudi tisti v domači negi ali 
privezani na postelje niso po
zabljeni. 

Ker se bliža konec leta, želi
mo vsem, prav vsem v novem le
tu 1989 zdravja, osebne sreče in 
dobrih prijateljskih odnosov. 

Za DU Borovnica 
Milena Volk 

Tehniški muzej Slovenije je zaradi zavarovanja novopridobljenih 
eksponatov in prostorske stiske naročil pri Zavodu za načrtovanje 
Vrhnika ureditveni načrt za širitev muzejskega kompleksa v Bistri. 

Ureditveni načrt obravnava prostor med gradom Bistra in gostin
skim objektom — sedanje parkirišče, medtem ko je severni del oko
li gostilne predviden za drugo fazo. 

Po tretji varianti zasnov novogradenj, ki je najbolj upoštevala ob
stoječo zasnovo razporeditve gospodarskih objektov in najmanj 
spremenila znano podobo celotnega kompleksa, je na podlagi us
klajevanja z Ljubljanskim regionalnim zavodom za varstvo naravne 
in kulturne dediščine in Zavodom za načrtovanje, pripravljen osnu
tek. 

V času javne razgrnitve prostorskega dokumenta bodo pridoblje
na tudi vsa soglasja, morebitni nasprotni interesi usklajeni in po 
končanih razpravah v krajevnih skupnostih pripravljen predlog ure
ditvenega načrta. 

Komite za družbenoekomski razvoj in družbeno planiranje pre
dlaga izvršnemu svetu skupščine občine Vrhnika, naj sprejme na
slednji 

SKLEP: 
Javno se razgrne osnutek ureditvenega načrta širitve muzjeske-

ga kompleksa Tehniškega muzeja Slovenije v Bistri. Sklep o javni 
razgrnitvi se objavi s predloženo vsebino. 

Občinski komite za družbenoekomski razvoj in 
družbeno planiranje 
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Tekma prijateljstva 
Saj ni velika modrost, da se

me, vrženo na plodno zemljo, ro
di bogato letino. Lahko pa reče
mo: če je ritmična gimnastika 
seme, je Vrhnika brez dvoma 
plodna zemlja. V svojem boga
tem športnem življenju ima zdaj 
še eno uspešno disciplino. Rit
mična gimnastika je na Vrhniki 
pognala globoke korenine, vzbr-
stele so obetajoče mladike in le 
vprašanje časa je, kako bodo 
dozorele. 

Dan republike je športna Vrh
nika okitila z res uspešnim tur
nirjem. Na njem so sodelovale 
tudi v svetovnih razmerah vr
hunske tekmovalke. Dobesedno 
očarale so prepolno dvorano 
OŠ Ivan Cankar. Vrhnika je s to 
prireditvijo resnično živela. Is
krena gostoljubnost in pozor

nost je na vsakem koraku doka
zovala, da šport lahko podre tu
di ovire, ki se v običajnih razme
rah zde nepremagljive. Ruski, 
nemški, madžarski, italijanski, 
srbohrvaški, slovenski jezik — 
en sam jezik razumevanja, dru
ženja, zabave. Jezik, ki nam je 
dandanašnji še kako potreben. 

Poglejmo le uvrstitve mladih 
Vrhničank: med pionirkami je 
bila Ana Štrumberger šesta, Sa-
ndra Bikar je dosegla 9. mesto, 
od 21. do 25. mesta pa so se zvr
stile Mateja Zalaznik, Alenka 
Adamič, Ines Jerina, Bina Turk 
in Petra Kastelic. Med mladin
kami je bila Elvira Dreškovič de
seta, Sandra Žilavec enajsta, 
Natalija Božič pa štirinajsta. 

M. Arsič 

Vrhniške pionirke 

Pokrovitelj III. mednarodnega turnirja v športo-ritmični 
gimnastiki na Vrhniki 26. — 27. 11. 1988 

IUV VRHNIKA 

Za pomoč pri organizaciji III. mednarodnega turnirja v špor-
tno-ritmični gimnastiki se zahvaljujemo pokrovitelju in temle 
sponzorjem: 
Repro banka Pazin 
Učne delavnice Ljubljana 
LIKO Vrhnika 
Ljubljanska banka — Gospodarska banka Ljubljana 
Mercator Hotel Mantova 
Gostišče Marinčič 
Stenplast Vrhnika 
Ljubljanska banka Vrhnika 
Žito pekarna Vrhnika 
ABC Pomurka Vrhnika 
Elektromehanika — Jelovšek Franc, Drenov grič 
Skupna obratovalnica Stržinar, Vrhnika 
Optika — Jelovčan Branka, Vrhnika 
Butik Happv End — VVagner Vlasta, Vrhnika 
Vinoteka GR Simon Bradeško 
Orodjarstvo — Jeraj Janez, Blatna Brezovica 
Piršič Jurij — AOP, Drenov grič 
Torbarstvo — Jerina Marta, Sinja gorica 
Cvetličarna — Zupančič Karmen 
Cvetličarna — Boh Veronika 
Cvetličarna — Rupnik Janez 

SERVIS ŠPORTNE OPREME 
VRHNIKA 

(Smuči, loparji...) 

Vrhnika, Kopališka ul. 

vas pričakuje: 
ponedeljek, sreda, petek od 17.00 do 19.30 ure 
ob sobotah od 9.00 do 14.00 ure 

in vam želi S r e č n o 1989 

Decembra in januarja 10 % popust 

RADIO GLAS 
LJUBLJANE 
MED LJUDMI 

TUDI O DOGAJANJIH 
V NAŠI OBČINI 

radio GL4S ljubljane 
Ljubljana, Kopitarjeva 2 
tel.: 061/325-496, 325-494 
studio: 328-944, 329-854 

IZVIREN IN POSEBEN GLASBENI SPORED 
BREZ NAPOVEDOVALCEV, PROGRAM VODIJO 
NOVINARJI. 

ODDAJAMO NA UKV 102,4 in 105,1 MHz 
STEREO V ŽIVO 

ZAHVALA 
Na Vrhniki je bil 26. in 27.11.1988 nadvse uspešen 3. med

narodni turnir v športno-ritmični gimnastiki. Zahvaljujeta se 
Vojku Jerini in Heleni Živkovič, ki sta bila gonilni sili tega tur
nirja. Pri organizaciji sta naletela na številne zapreke in jih 
skupaj z naštetimi člani, pa tudi pokrovitelji uspešno prebro
dila. Vso zahvalo za neutrudno brezplačno delo izrekava tudi: 
Tatjani Kastelic, Zori in Toniju Turku, Anici Žilavec, Francki 
Baloh, Vojku Živkoviču, Lojzu Dolencu, Jožetu Štrumberger-
ju, Zoranu Gromu, Marinki Jerina, dr. Andreji Zupan, Ireni 
Oblak, Ireni Drašler, Mirjam Suhadolnik, Igbali Dreškovič, In-
gi Božič, Slavku Moletu, prevajalcem Luim Peroni, Itani Sto-
jan, Staši Krapež, Estiki Banda, Manueli Molk ter družinam, 
pri katerih so stanovale telovadke iz Jugoslavije. Pomoč sta 
nudila tudi sekretar ZTKO Miro Gruden in predsednik ZKO 
Igor Novljan. 

Vse čestitke tudi izrednemu občinstvu, ki je znalo spodbu
jati vse telovadke ves čas tekmovanja. 

Za ŠRG trenerki Meta in Špela Mohar 

Obvestilo 
Prišel, prišel bo med nas . . . 
Tako že prepevajo naši najmlajši. Mladi po srcu pa obisk 

dedka Mraza pripravljamo. 
28. in 29. decembra bo prišel v veliko telovadnico Osnovne 

šole Ivan Cankar. Spored za vse bo od 16. do 19. ure. Novolet
ni sejem pa bo na parkirišču pred TVD Partizan Vrhnika. 

Pridite, prijetno bo in tokrat tudi topleje. 
Tisti, ki želite sodelovati na novoletnem sejmu, pokličite 

po telefonu 751-054 od 7. do 15. ure. 
DPM Vrhnika 

Obvestilo rejcem 
prašičev o preprečevanju 
širjenja klasične prašičje 
kuge 

Sporočilo Republiške veteri
narske uprave SR Slovenije, da 
je bila avgusta letos v občini 
Split, v Solinu, SR Hrvatska, 
ugotovljena klasična prašičja 
kuga z virom okužbe iz območja 
občine Šabac, SR Srbija, in to 
zaradi slabo nadzorovanega 
prometa prašičev, je zaskrblju
joče tudi za našo prašičerejo, 
ker vemo, da občine Idrija, Lo
gatec in Vrhnika nimajo svojega 
prašičerejskega podmladka in 
da so zato močno vezane na na
kupe prašičev iz drugih republik, 
po tradiciji predvsem iz SR Srbi
je, iz njenih občin, ki neposred
no mejijo na problematično ob
čino Šabac. Nevarnost za pre
našanje kužne bolezni pred
stavlja predvsem nenadzorova
na prodaja mladih prašičev za 
pitanje, prodaja mesa na tržni
cah, ki ni pregledano v klavni
cah, ampak izhaja iz privatnih 
zakolov, brez živinozdravniške 
kontrole, ter reje prašičev z ne-
prekuhanimi pomijami. To nam 
med drugim narekuje tudi poos
tritev veterinarsko-sanitarnih 
ukrepov v prometu prašičev z 
dosledno prepovedjo prodaje in 
nakupov prašičev po vaseh, ki 
se dovoljujejo zgolj na sejmi
ščih npr. v bližnji Ajdovščini, Ilir
ski Bistrici, Pivki, Tolminu ipd. 
ter od kmetijskih zadrug uradno 
izbranih dogonskih mestih, kjer 
so prav tako lahko v prodaji le 
oštevilčeni in proti klasični kugi 
zaščitno cepljeni prašiči, ki so 
pri prodaji živinozdravniško nad
zorovani. Seveda pa bi morala 
pobudo, ki je sedaj v privatnih 
rokah prekupčevalcev, prevzeti 
ena od kmetijskih zadrug, ki je 
organizator živinorejske proi
zvodnje na prašičerejsko po
manjkljivem območju. Da bi za
jezili nevarnost širjenja izjemno 
nalezljive in visokosmrtne kla
sične prašičje kuge s prometom 
živali, bi bilo morda že veliko 
storjenega, če bi uskladili sedaj 
urnike sejmišč, kar pomeni, da 
bi dali prodajalcem zdravih živa
li možnost udeležbe na več sej
mih. 

Tiste živali, ki bolezen po 
naključju prebolijo, skoraj vse 

namreč poginejo, so trajne izlo-
čevalke virusa. Zato prašičev, 
zbolelih za prašičjo kugo, ne 
zdravimo. 

Prašiči postanejo po okužbi 
otožni, vročični, neješči in zač
no kazati bolezenske znake 
pljučnice z otečenim dihanjem 
in zamolklim glasom, znake hu
dega vnetja prebavil z drisko in 
včasih znake živčnosti s krči gi
bal in zanašanjem v zadnjem 
delu telesa. Lisasta zardelost 
kože preide v modrice, pred
vsem po rilcu, uhljih, trebuhu in 
notranjih straneh stegen. 

Ker bolezen lahko povzroči 
veliko škodo, je nujno, da vsak 
rejec dobro pozna ukrepe, s ka
terimi prepreči vnos virusa pra
šičje kuge v svinjak: 
• novih prašičev nikakor ne 
sme takoj pomešati med svoje 
živali, ampak jih mora vsaj za 30 
dni osamiti v posebnem prosto
ru, jih posebej krmiti in opazova
ti; vsako spremembo splošnega 
zdravstvenega stanja pri njih 
mora prijaviti pristojni veterinar
ski organizaciji. 
• rejci, ki krmijo živali s pomi
jami iz gostinskih obratov, naj 
dajo vsako leto cepiti vse praši
če proti prašičji kugi; prašičev 
naj tudi sicer ne krmijo z nepre-
kuhanimi pomijami in z odpadki 
mesa; 
• tudi pašne prašiče je treba 
zanesljivo varovati pred stiki s 
tujimi ljudmi in živalmi in jih lo
čiti od sosednjih rej ter od divjih 
prašičev, ki prav tako lahko zbo
lijo za kugo. 

Preprečevanje kuge pri divjih 
prašičih je težavno, ker se lahko 
okužijo od domačih prašičev. 
Povzročitelj se prenaša s tele
snimi izločki in okuženo svinjino 
ter surovinami. Sumljive živali in 
njihova trupla je potrebno vedno 
neškodljivo odstraniti. 

Vsem rejcem prašičev in goji-
teljem divjadi svetujemo, da 
upoštevajo obvestilo in se rav
najo po navodilih, da bi prepre
čili hudo gospodarsko škodo na 
farmah, doma in lovskih revirjih. 

Veterinarski in lovski 
inšpektor 

Janez Dolžan, dipl. vet. 

OBČINSKA RAZISKOVALNA SKUPNOST 
VRHNIKA 

RAZPIS 
raziskovalnih nalog za 

leto 1989 
1. Občinska raziskovalna skupnost Vrhnika razpisuje na

tečaj za izbor raziskovalnih nalog v letu 1989, pomembnih za 
družbenoekonomski razvoj občine. 

2. Občinska raziskovalna skupnost bo (so)financirala razi
skovalne naloge s področij, ki so opredeljena v SaS o teme
ljih plana Občinske raziskovalne skupnosti Vrhnika za obdo
bje 1986-1990 
— raziskave surovinskih in energetskih virov, 
— raziskave s področja varstva in sanacije okolja, 
— raziskave s področja kmetijstva, 
— raziskave s področja zgodovine, arheologije in umetnost
ne zgodovine, 
— raziskave s področja družboslovnih ved. 

3. Na razpis se lahko prijavijo znanstvenoraziskovalne 
ustanove, druge OZD in posamezniki prek institucije. 

4. Prijava mora vsebovati: 
— naziv organizacije, ki predlaga raziskovalno nalogo, 
— naslov raziskovalne naloge, 
— naziv nosilca, izvajalcev in sodelavcev raziskovalne nalo
ge ter recenzorja (mentorja), 
— izhodišče, cilj in namen naloge, 
— uporabnost rezultatov, 
— predvideni začetek in konec naloge, 
— finančni predračun (s sofinancerji). 

5. Rok za prijave nalog je 15. 1. 1989, naslov: 
Občinska raziskovalna skupnost Vrhnika, 
Trg Karla Grabeljška 1, Vrhnika 

OBČINSKA RAZISKOVALNA SKUPNOST 
VRHNIKA 

RAZPISUJE 

nagrade inovatorjem 
in izumiteljem za leto 

1988 
Občinska raziskovalna skupnost Vrhnika poziva vse orga

nizacije združenega dela in krajevne skupnosti v občini Vrhni
ka, da do 1. februarja 1989 prijavijo svoje kandidate za nagra
de inovatorjem in izumiteljem za leto 1988. 

Predlog naj poleg splošnih podatkov vsebuje še: 
1. podroben opis inovacije oziroma izuma, 
2. opis dosedanje oziroma nameravane uporabe, 
3. oceno finančnega učinka predlagane inovacije oziroma 
izuma. 

Predloge bo ocenjevala posebna komisija pri skupščini 
Občinske raziskovalne skupnosti Vrhnika. 

Predloge pošljite do roka na naslov: 
Občinska raziskovalna skupnosti Vrhnika, 
61360 Vrhnika, Trg Karla Grabeljška 1 

Mali oglasi 

Nudim pomoč na kmetiji sta
rejšim osebam z možnostjo bi
vanja pri njih. 

Rafael Šebenik, Stara Vrhni
ka 95, Vrhnika 

Stanetu Kogovšku, predsed
niku Društva upokojencev Vrh
nika, želijo SREČNO IN ZADO
VOLJNO NOVO LETO 1989 in 
se mu obenem zahvaljujejo za 
ves trud v letu 1988. 

Članice in člani ŽBS in MBS 

Marjeta Grom se zahvaljuje 
Frančiški Pišek za najdena oča
la. 

Zamenjam enosobno solidar
nostno stanovanje na Vrhniki za 
večje. Nudim nagrado. 

Naslov: Mirsad Ahmetaševič, 
Cesta 6. maja 1, Vrhnika. 

Prodam termoakumulacijsko 
peč 6 KW. 

Informacije na naslov: Vinaji 
— Kopališka 15/8, Vrhnika. 

Vse lastnike motornih vozil 
obveščam, da jim od 1. novem
bra nudim naslednje storitve: 
vulkaniziranje zračnic, montaže, 
demontažo gum, peskanje obro-

čev in podobne drobna popravi
la. 

Delovni čas: vsak dan razen 
nedelje od 15. do 20. ure in so
boto ves dan. 

Vulkanizerstvo — Montaža in 
centriranje gum Jernej Jeršino-
vič, Voljčeva 11, Vrhnika, tel. 
752-368. 

Iščem poslovni prostor za 
majhno trgovino (vsaj 30 mJ) na 
Stari cesti ali na Tržaški cesti. 

Ponudnike prosim, da se 
oglasijo na naslov: Brane Zrin
ski, Verd 257. 

Instruiram matematiko za 
osnovne in srednje šole. 

Informacije po telefonu: 752-
350. 

Obveščamo, da je na novo 
odprta komisijska trgovina z 
otroškim, tehničnim in športnim 
blagom. Trgovina je odprta vsak 
dan od 15.30 do 19.30 in v sobo
to od 8. do 12. ure. 

Za obisk se priporočamo. 
Cankarjev trg 8 (arkade pod 

sodiščem — dvorišče). 

Instruiram: matematiko, fizi
ko in kemijo za osnovne in vse 
srednje šole. Plačilo po doseže
nem uspehu. 

Informacije: Marijan Smrtnik, 
Med vrtovi 8, Vrhnika, tel.: 751-
331. 
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Jožetu Perparju 
v spomin 

Žalostno je tik pred novim le
tom, ko si drug drugemu želimo 
vse lepo in dobro, gledati v mi
nulo leto in se spominjati, kaj 
smo v njem doživeli bridkega. 
Toda so dogodki in so ljudje, ki 
so si tak spomin zaslužili. Leto, 
od katerega se poslavljamo, 
nam je vzelo Jožeta Perparja. 
Veliko lepih besed ga je pospre
milo na zadnji poti. Spomnimo 
se jih le nekaj. 

Polno je začel živeti še kot 
mlad fantiček, sredi vojne vihre 
v pionirski organizaciji. Bil je 
vedno v prvih vrstah in kot mla
denič izpričal polno mero odgo
vornosti do učenja in dela. Po
tem skojevec, mož, ki se je ra
zdajal pri delu z mladino, pri ob
novi porušene domovine, na de
lovnih akcijah. 

Ni se izkazal le na političnem 
področju. Veselje do glasbe ga 
je pripeljalo v vrste zborovskih 
pevcev in med godbenike, kate
rim je vrsto let dirigiral. Bil je za
veden Slovenec, čustveno vezan 
na domovino, kar je podoživljal 
tudi v glasbi in lepi slovenski pe
smi. 

Pred petnajstimi leti je postal 
naš občan. Takoj se je vključil v 
delo in kmalu stopil na čelo vrh
niških komunistov. Ne le med 
njimi, nasploh si je pridobil na
klonjenost in zaupanje tudi s 
svojimi modrimi in umirjenimi 
besedami. 

S svojo doslednostjo in ugle
dom je pomembno pripomogel 
k urejanju razmer v občini. Nje
gova zagnanost in izkušnje so 
poživile delo občinskega komi
teja in osnovnih organizacij zve
ze komunistov. Uspelo mu je 
poenotiti poglede na delo dru
žbenopolitičnih organizacij ter 

skupnosti, kar je nedvomno pri
spevalo k razvoju občine. 

Delo je nadaljeval v sociali
stični zvezi in bil nazadnje njen 
predsednik. Tako je svoje boga
te izkušnje in vselej sveže, de
mokratične zamisli prenašal na 
res širok krog aktivistov. Z oče
tovsko modrostjo je predvsem 
mlajšim vlival zaupanje, ob 
njem so se počutili močnejši in 
varnejši. Mlade je pritegnil tudi z 
umirjeno samozavestjo in s 
tem, da se je vselej boril za de
mokratizacijo, za sodobno soci
alistično zvezo. Na svojem de
lovnem mestu direktorja No
tranjskega zdravstvenega doma 
Vrhnika pa je bil dober gospo
dar in borec za samoupravne 
odnose. 

Čas, v katerem živimo, je zah
teven kot redkokdaj. Zato je 
izguba človeka, celovite oseb
nosti, kakršen je Jože Perpar bil, 
toliko bolj boleča. Ne le za druži
no, kar recimo, da je slovenski 
narod izgubil velikega rodolju
ba, ki je živel in delal za boljše, 
pravičnejše odnose med ljudmi, 
za lepši jutri vseh nas. 

IVAN CANKAR 
1876—1918 

Ob sedemdesetletnici njegove smrti 

Kadar preboli človek težko bolezen, kadar se vzdrami iz sil
ne preizkušnje, iz temne blodnje — takrat ni več tisti, ki je bil 
poprej. Oni prejšnji, ki je živel! pred boleznijo, mu je čisto drug 
človek, mu je skoraj tujec. Prerojenemu, iz trpljenja, iz grozni
ce in blodenj vzdramljenemu se zdi, da je vse njegovo prejš
nje bitje in nehanje nekje v daljni daljavi za njim, da je vmes 
celo dolgo, veliko in strašno življenje. Čuti pa obenem, da ni 
bila brezkoristna ta preizkušnja z vsemi njenimi brezmejnimi 
grozotami, da je bila preizkušnja potrebna, zato da so njego
ve razbolele oči ugledale veselo zarjo jutra in pomladi, da so 
oči njegove duše ugledale zarjo novega, poglobljenega spo
znanja. Najprej spoznanja zmot in grehov preteklosti, nato 
spoznanja poti, ki vodi iz jutra v dan, iz sedanjosti v bodoč
nost. 

(Odlomek iz Cankarjevega predavanja „Očišćenje in po-
mlajenje" iz aprila 1918.) 

ZAHVALA 

Ob izgubi naše drage žene, mame, babice in prababice 

PETRE PETROVČIČ 
se iskreno zahvaljujemo dr. Heleni Rožmanc-Drašler. Zahva
ljujemo se tudi Pavlini Korošec in njeni družini, vsem sose
dom iz Gradišča, ki so nam stali ob strani med njeno bolezni
jo. Prisrčna hvala učiteljici Drašlerjevi za poslovilne besede 
na šoli Ivana Cankarja'in za darovano cvetje. 

Antonu Jurjevčiču in Anici Petkovšek iskrena hvala za pre
lepo cvetje in igranje v cerkvi. 

Lepo se zahvaljujemo kaplanu za opravljeni obred. 
Hvala vsem, ki so tako ali drugače sočustvovali z nami in 

jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Vsi njeni 

ZAHVALA 

Ob boleči izgudbi dragega moža 

PETRA 

g g £ | TRNAVČEVIČA 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njego
vi zadnji poti, mu darovali cvetje ter izrekli ustno in pisno so-
žalje. 

Posebno se zahvaljujem osebju doma IUV na Belem križu, 
kolektivu IUV, vsem sosedom ter tovarišu Jerebu za poslovil

ni govor. 

Žalujoča žena Zlata 

ZAHVALA 

Ob izgubi našega dragega očeta, starega očeta, pradeda 

FRANCA FERBEŽARJA 
se iskreno zahvaljujemo dr. Heleni Rožmanc-Drašler, dr. Sta
nislavu Kogoju in patronažnim sestram za skrb in nego. Lepa 
hvala gospodu dekanu za opravljen obred. Zahvaljujemo se 
tudi vsem sorodnikom, dobrim sosedom ter vsem prijateljem 
in znancem, ki so nam ustno ali pisno izrazili sožalje, vsem 
darovalcem cvetja in vsem, ki so tako ali drugače pomagali 
in sočustvovali z nami ter ga pospremili na njegovi zadnji po

ti. 
Vsi njegovi 

Vrhnika, Koper, Frankfurt 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega moža, očeta, dedka in pradedka 

FRANCA MARTINČIČA 
iz Dola 

se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, darovali cvetje, govornikoma Božu Suhadolniku 
in Alojzu Sivki, krajevni organizaciji ZZB in Društvu upokojen
cev Vrhnika, moškemu pevskemu zboru za prelepo pesem in 
dr. Petrovčiču ter drugim zdravstvenim delavcem Zdravstve

nega doma Borovnica za vso nego in oskrbo. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob nenadni izgubi dragega moža, ata in starega ata 

ALOJZA JARCA 
iz Verda 210 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan
cem za izrečena sožalja. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti in darovali cvetje. Hvala tudi pevcem LIKO 
Verd, govorniku KS Verd, duhovniku za opravljen obred in de

lavcem Kamnoloma Verd. 
Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega ljubega 

JOŽETA PERPARJA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem, do
brim sosedom in krajanom, nekdanjim in sedanjim sodelav
cem ter znancem, ki ste sočustovali z nami, nam pisno ali 
ustno izrekli sožalje, darovali prelepo cvetje in ga pospremili 
na zadnji poti. Posebna zahvala govornikom Igorju Slaku, dr. 
Stanislavu Kogoju, Franju Modrijanu in Jožetu Čudnu, Meša
nemu pevskemu zboru ZKUD Tine Rožanc in mešanemu pev
skemu zboru Dragomer, Pihalni godbi Trebnje in Pihalnemu 
orkestru ZKO Vrhnika, posebej hvala Igorju Hribarju za solo 
na trobenti. Hvala Gasilskemu društvu Dragomer-Lukovica, 
predstavnikoma družbenopolitičnih organizacij in skupnosti 
občin Trebnje, Postojna, Vrhnika in KS Dragomer-Lukovica. 

Žena Terezija, sin Matjaž z družino, hči Mojca, sestri in 
bratje 

Dragomer, 9. novembra 1988 

ZAHVALA 

OB izgubi mojega moža 

JAKOBA 
PAVLOVČIČA 

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, ki ste mi stali ob 
strani in sočustovali z menoj. Posebno se zahvaljujem g. de
kanu in g. Franciju za lep obred in tolažbo, dr. Stržinarjevi za 
pomoč v bolezni in vsem nekdanjim sodelavcem in vsem dru
gim, ki ste ga v tako velikem številu spremili na zadnji poti. 

Žalujoča žena Mici 

ZAHVALA 

Ob boleči smrti moža, očeta, dedka in tasta 

FRANCA JAZBECA 
iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem. Prav posebej se zahvaljujemo za pomoč med hudo 
boleznijo dr. Stanislavu Kogoju, dr. Darku Lavrenčiču, dr. Ma
riji Popit-Stanovnik in medicinskima sestrama Anki in Veri. 

Iskrena hvala Društvu upokojencev, zboru ZZB Vrhnika, 
krajevni skupnosti, govorniku Antonu Gostiši in Ivanki Košir 

za pomoč v težkih trenutkih. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob smrti našega očeta 

JOŽETA PLESKA 
iz Blatne Brezovice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose
dom in znancem, ki ste z nami sočustvovali, darovali cvetje 
ter ga pospremili na zadnji poti. Še posebna hvala zdravstve
nemu osebju za pomoč. Zahvaljujemo se tudi gasilskemu 
društvu Blatna Brezovica za poslovilne besede in gospodu 

dekanu za opravljen cerkveni obred. 

Žalujoči vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi žene, mame, stare mame 

ZITE ZUPET 
iz Borovnice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečena sožalja. Hvala vsem, ki ste jo 
tako številno pospremili na njeni zadnji poti in darovali cvet-
jtje. Zahvaljujemo se tudi dr. Petrovčiču in sestri Milki ter go
spodu duhovniku za opravljen obred. Prav posebej pa se za
hvaljujemo družinama Stržinar in Leben. Hvala vsem, ki jo bo

ste ohranili v lepem spominu. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 

Ob izgubi našega moža, očeta in dedka 

MATIJA GREGURKE 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečeno sožalje. Hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti in darovali cvetje. Hvala tudi 

duhovniku za opravljeni obred. 
Vsi njegovi 



SAŠ ČASOPIS 
Slavnosten konec sezone 

Leto uspehov 
V prostorih osnovne šole Ivan 

Cankar so slavnostno sklenili 
tekmovalno sezono v vrhniški 
občini. Prireditve so se udeležili 
številni športniki, športni delav
ci in ljubitelji športa. Proglasili 
so najboljšo pionirko in pionirja 
ter športnico in športnika leta. 
Hkrati so podelili tudi tradicio
nalna Bloudkova priznanja za 
dolgoletno dejavnost v športnih 
organizacijah in za vrhunske do
sežke. Kot doslej je občinski 
sindikalni svet podelil še prizna
nja najboljšim posameznikom 
in delovnim kolektivom za uspe
he na sindikalnih športnih igrah. 

Bloudkova priznanja so dobili 
Zdene Mohar (zlato), Rafael Ja
klič in Lojze Petemel (srebrno), 
Drago Djedovič in Marko Mala-
vašič (bronasto). 

Najboljša športnica občine 
Vrhnika v letu 1988 je alpinistka 

Mojca Oblak. Med športniki so 
to priznanje dodelili šahovske
mu mojstru Simonu Jeriču. 

Najboljša pionirka je Mojca 
Suhadolnik, ena naših najbolj 
obetavnih mladih smučark. Med 
pionirji je prvenstvo odnesel 
atlet Klemen Širok. 

Sindikalna priznanja so si po
samezniki in kolektivi prislužili v 
plavanju, tenisu, veleslalomu, 
teku na smučeh, kolesarjenju, 
streljanju, balinanju, šahu, na
miznem tenisu in odbojki. V 
skupni moški uvrstitvi prednjači 
IUV s 140 točkami. Sledijo Liko 
in Obrtno združenje. V ženski 
konkurenci pa so na prvem me
stu Upravni organi SO Vrhnika, 
potem IUV in Liko. Še skupni se
števek — prva je IUV potem Li
ko, Upravni organi SO in tako 
naprej. 
Besedilo in fotografija M. Arsič Najboljši športnik je Simon Jerič Mojca Oblak med plezanjem v finalni steni 

Na Vrhniki je ustanovljen tekaški smučarski klub Uspeh Mojce Oblak 
Ob vedno večji draginji v zad

njih letih stopata hoja in tek na 
smučeh spet v ospredje. Pri nas 
zdaj nimamo velikega izročila. 
Škoda pa je, da bi pozabili na le
gendarnega bloškega smučar
ja, ki je eden najstarejših v Evro
pi. 

Oktobra je bil na Vrhniki usta
novljen Tekaški smučarski klub. 
S tem smo smučarji tekači, tako 
tekmovalci kot rekreativci, dobi
li mesto usklajevanja svojih že
lja in hotenj. Aktivno delo sekci
je za smučarski tek pri SD Vrh
nika je v dveh letih ob velikem 
navdušenju mladih in njihovih 
staršev obrodilo sadove, rezul
tati so se pokazali tako v mno
žičnosti kot v kvaliteti. 

Glavni namen kluba je popu
larizacija hoje in teka na smu
čeh in seveda vzgoja mladih 
tekmovalcev. Rezultati vrhni
ških tekmovalcev so spodbudni 
in kar je še posebej pomembno, 
izredno hitro napredujejo. Pod 
vodstvom trenerja Zorana Gro-
mase so se v lanskem letu ude
ležili vseh tekem pokala Žito in 
prav tako drugih tekem in mno
žičnih tekmovanju (Bloški teki, 
Trnovski maraton). Mrtve sezo
ne smučarji tekači takorekoč na 
poznajo, saj zunaj zimskega ob
dobja prirejajo tekme na rolkah. 
Ker je sezona rolkanja pravkar 
minila, si poglejmo nekaj izidov 
tekem, ki so se jih udeležili naši 
tekmovalci: 
Tek na rolakah — Geoss 1988 

Kategorija mlajši pionirji: 1. 
Gorazd Berginc, TSK Vrhnika, 2. 
Jure Sotler, TSK Vrhnika, 3. Ma
tej Margon, TSK Vrhnika. 

Kategorija mlajše pionirke: 1. 
Božena Rodič, TSK Vrhnika, 
Barbara Zalaznik, TSK Unior 
Olimpija, 3. Tatjana Kastelic, 
TSK Unior Olimpija. 

Kategorija starejši pionirji: .1. 
Darjan Pintar, TSK Unior Olim
pija, 2. Janez Arhar, TSK Unior 
Olimpija, 11. Miha Grom, TSK 
Vrhnika. 

Kategorija starejše pionirke: 
1. Barbara Gantar, TSK Unior 
Olimpija, 2. Maja Kenk, TSK 
Vrhnika. 

Za Vrhničane je bila najbolj 
odmevna tekma rolkarjev na 
Ulovko, ki je bila od vseh v letoš
njem letu najbolje pripravljena 
in daleč najštevilnejša, saj je 
tekmovalo kar 30 rolkarjev vseh 
starostnih kategorij iz štirinaj
stih klubov Slovenije in Hrva
ške. 

Naj povem, da so se ob tem 
izkazali tudi vrhniški ozdi saj so 

OBVESTILO! 
Obveščamo člane 

Društva invalidov Vrhni
ka, da bo redni letni občni 
zbor društva v soboto, 21. 
1. 1989, ob 15.30 v Domu 
JLA na Vrhniki. 

Vabimo k čimvečji ude
ležbi. 

Izvršni odbor 
Društva invalidov Vrhnika 

IUV, Iskra Antene, Avtomerkur, 
Cankarjeva založba in Mercator-
Trgovina na križišču prispevale 
precej praktičnih nagrad. 

Nekaj izidov tekme rolkarljev 
na Ulovki: 

Kategorija mlajše pionirke: 1. 
Tatjana Kastelic, TSK Unior 
Olimpija, 2. Božena Radič, TSK 
Vrhnika, 3. Barbara Zalaznik, 
TSK Unior Olimpija. 

Kategorija mlajši pionirji (18 

tekmovalcev): 1. Boštjan Gosti-
ša, SK Logatec, 2. Vasja Rup-
nik, SK Logatec, 3. Gorazd Ber
ginc, TSK Vrhnika, 4. Matej Mar
gon, TSK Vrhnika, 5. Jure So-
gler, TSK Vrhnika, 6. Jernej Ja
vor, TSK Vrhnika. 

Kategorija starejše pionirke 
(10 tekmovalk): 1. Petra Race, 
TK Bled Zasip, 2. Anka Mohorič, 
Triglav Kranj, 3. Bernarda Le-
nard. TK Bled Zasip, 6. Maja 

Kenk, TSK Vrhnika. 
Kategorija starejši pionirji (31 

tekmovalcev): 1. Damjan Pintar, 
UNIOR Olimpija, 2. Ivan Maric, 
TK Bled Zasip, 7. Jožko Petkov-
šek, SK Logatec, 12. Miha 
Grom, TSK Vrhnika, 15. Gašper 
Mrak, 16. Aleš Zakrajšek, 17. Ju
re Piršič, 18. Matjaž Dobrovoljc, 
vsi TSK Vrhnika. 

R. G. 

Gozdni tek „Ulovka '88" 
Športno društvo Polž iz Stare 

Vrhnike je skupaj z ZTKO Vrhni
ka uspešno speljalo že 9. vsako
letni gozdni tek Ulovka 88. V le
pem sončnem vremenu se je te
ka udeležilo 157 tekmovalcev iz 
vse Slovenije, nastopili pa so v 
14 kategorijah. Največ uspeha 
so imeli mladi tekmovalci smu
čarskega kluba Logatec. Orga
nizacija tega teka je bila zgled
na. 

Rezultati: 
Cicibanke 500 m 
1. Slabe Sabina, SK Logatec, 
1:51,05 
2. Sajovec Jasna, SK Logatec, 
1:52,12 
3. Kranjc Agata, SK Logatec, 
1:52,87 
Cicibani 500 m 
1. Molk Aleš, SK Logatec, 
1:43,99 
2. Zelene Aleš, SK Hotedrš., 
1:45,18 
3. Godina Uroš, SK Logatec, 
1:47,47 
Ml. pionirke 1300 m 
1. Radič Božena, SK Vrhnika, 
4:28,76 
2. Rupnik Darja, SK Logatec, 
4:42,59 
3. Zelene Tanja, SK Hotedrš., 
4:46,20 
Ml. pionirji 1300 m 
1. Petkovšek Jože, SK Logatec, 
4:12,62 

2. Kvar Uroš, SK Logatec, 
4:24,59 
3. Rupnik Vasja, SK Logatec, 
4:31,28 
St. pionirke 
1. Dolenc Vesna, SK Logatec, 
4:27,04 
2. Brenčič Tadeja, SK Logatec, 
4:29,12 
3. Petrič Jerca, SK Brdo, 
4:31,28 
St. pionirji 
1. Mihajlovič Sebastijan, ŽAK 
Lj„ 3:45,78 
2. Podržaj Damjan, ŠŠD Borov
nica, 4:01,34 
3. Zelene Boris, SK Logatec, 
4:02.06 

Ženske do 25 let 7000 m 
1. Gril Špela, SK Brdo, 28:31,59 
2. Vogrinc Nana, SK Vrhnika, 
39:48,48 
3. Kenk Marta, ŠD Povž, 
48:26.61 
Ženske od 25 do 35 let 
1. Bohinc Veronika, AK Koper, 
28:11.59 
2. Kocjan Tina, SK Brdo, 
33:04,61 
3. Furlan Stanka, Ligojna, 
43:02,08 
Ženske nad 35 let 
1. Žigon Helena, ŠD Jezica, 
36:36,02 
2. Grabrijan Albina, ŠD Jezica, 
38:57,18 

3. Šalamun Julka, Vrhnika, 
40:54,84 
Mladinci do 18 let 
1. Albreht Mitja, Postojna, 
28:31,00 
2. Mal Domen, Ljubljana, 
29:00,60 
3. Debeljak Boris, Dravlje, 
29:24,90 
Člani do 35 let 15.000 m 
1. Marn Rafael, SK Logatec, 
54:42,10 
2. Macuh Peter, Koseze, 
56:22,19 
3. Vovk Janez, Šiška, 56:23,13 
Člani od 30 do 40 let 
1. Vujasin Svetlan, ŽAK, 
54:56,82 
2. Vozlič Andrej, Unis, 55:25,51 
3. Rogelj Jože, Litostroj, 
55:38,71 
Člani od 40 do 50 let 
1. Oblak Lojze, Hotavlje, 
54:22,74 
2. Žerjav Srečo, Dravlje, 
57:45,53 
3. Merlak Konrad, Hotedrš., 
1.00:12,08 
Člani nad 50 let 
1. Grom Andrej, Litostroj, 
1.05:32,09 
2. Prijatelj Jože, SK Brdo, 
1.08:46,16 
3. Šalamun Slavko, Vrhnika, 
1.12:35,50 

Petkovšek Franci 

Članica našega odseka Moj
ca Oblak je bila najuspešnejša 
na dvodnevnem, dobro priprav
ljenem mednarodnem tekmova
nju v športnem plezanju v Belih 
pri Vipavi, ki sta ga pripravila Al
pinistična odseka Nova Gorica 
in Vipava. 

Mojca je vodila že po prvem 
tekmovalnem dnevu, kjer se je 
10 najboljših plezalk uvrstilo v 
finale. Tekmovalke so plezale 
smer VII. težavnostne stopnje 
na vpogled, to se pravi, da smeri 
prej niso poznale. Za smer so 
imele 12 minut plezanja. Naša 
tekmovalka je imela najboljši 
čas in tako je na finalni dan 
startala zadnja. Ta dan so imele 

dekleta pred seboj smer z oce
no VIII. Malo treme, nekaj izku
šenj in dosti treninga, pa ji je 
omogočilo, da je od vseh tek
movalk prišla najvišje in prema
gala drugouvrščeno Tajnikovo 
(AO Ravne) skoraj za meter. 

Rezultati tekmovanja Bela 88: 
1. Oblak (AO Vrhnika) 15,46 
2. Tajnik (AO Ravne) 14,58 
3. Ortar (AO Tolmin) 14,50 
4. Lukančič (AO Trbovlje) 14,21 

Imeli smo tudi tekmovalca v 
moški konkurenci (Srečko 
Likar), vendar se mu ni uspelo 
uvrstiti v finale. 

Janez Rožmanec 

Ob koncu balinarske sezone 
Na igrišču Društva upokojen

cev Vrhnika je bila zaključna pri
reditev tekmovanja za najboljšo 
balinarko oziroma najboljšega 
balinarja obeh sekcij. Zanima
nje za to tekmovanje je bilo veli
ko, saj je sodelovalo kar trinajst 
najboljših tekmovalk in šest
najst tekmovalcev — upokojen
cev. 

Presenečenj ni manjkalo; že v 
prvem krogu je izpadlo več do
brih igralcev, ki so nas v prete
klosti zastopali na raznih tek
movanjih. 

Izidi: 
ženske: 

1. Nada Šestan 
2. Rezka Mole 
3. Anica Vuk 
4. Marica Kokot 
5. Marica Petkovšek 

moški: 
1. Ciril Grom 
2. Karel Štim 

3. Ivan Seles 
4. Stane Kogovšek 
5. Stane Marine 

Sledilo je tekmovanje obeh 
moštev, sestavljenih iz najbolj
ših štirih igralcev tega tekmova
nja. Bilo je bodrenja in vzklikov z 
obeh strani. Tekmovalke „ne-
žnega spola" so v veliki želji 
upale na zmago, česar pa jim 
moški z dobro igro niso dovolili. 
Kakorkoli že, bila je to lepa 
športna prireditev. 

Balinarsko dejavnost za leto 
1988 smo sklenili s srečanjem 
vseh naših igralcev v domu 
društva upokojencev. Tu so bila 
dodeljena priznanja najboljšim 
v letu 1988. 

V veselem razpoloženju tudi 
anekdot ni manjkalo, bilo je pre
cej šal, vse to pa je upokojen
cem v jeseni življenja še kako 
dobrodošlo. 

Karel Štirn 

Košarkarsko igrišče na Stari 
Vrhniki 

Dolgoletna želja, da bi tudi v 
krajevni skupnosti Stara Vrhni
ka postavili košarkarsko igrišče, 
se je končno uresničila. Ob fi
nančni pomoči TKS Vrhnika, 
krajevne skupnosti in s prosto
voljnim delom članov ŠD Polž, 
smo lani položili asflatno plo
ščad, veliko 500 m2. Poleg ko
šarkaškega igrišča smo zgradili 
tudi balinišče in otroško igrišče. 

Uradno otvoritev igrišča smo 
imeli 30. septembra. Ob tej pri
ložnosti smo v goste povabili 
ekipo veteranov IUV in z njimi 
odigrali prijateljsko tekmo. Na 
otvoritvi so bili številni športni 
delavci, med drugimi tudi pred
sednik TKS Marjan Možina in 
predsednik ZTKO Igor Novljan. 

Ekipi sta nastopili v nasled
njih postavah: 

IUV: T. Gantar 8, M. Gantar 
12, De Gleria 4, Muha 17, Bizjak 
22. 

ŠD Polž: Petkovšek 5, Ga-
brovšek 4, M. Mesec 2, Petrič 4, 

D. Mesec 4, Bole 4, Steklar 14, 
Mesec, Birtič. 

Končni izid je bil 64:37 za 
izkušeno ekipo IUV. 

P. F. 

SAŠ ČASOPIS 

Naš časopis — Glasilo občinske 
konference Socialistične zveze de
lovnega ljudstva občine Vrhnika. V.d. 
glavnega in odgovornega urednika: 
Ciril Brajer. Naslov uredništva: OK 
SZDL, Cankarjev trg 8. Vrhnika. Šte
vilka žiro računa: 50100-678-54000. 
Telefonska številka uredništva: 751-
325. Tisk: Cicero studio. Po mnenju 
sekretariata za informacije v IS SRS 
na podlagi 7. točke prvega odstavka 
26. člena zakona o obdavčenju proi
zvodov in storitev v prometu (Uradni 
list SFRJ. št. 33-316-72) je Naš časo
pis oproščen prometnega davka. 


